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Slovo starosty

V poslední době mě velmi zarazilo, 
jak rychle vznikají fámy a jak se 
udržují při životě. Stalo se tak  

v souvislosti s noční bouřkou, která poničila 
značnou část ulic Sv. Čecha a Kolaříkova.

Už v noci se rozšířilo, že paní T. zasypala 
padající střecha a že ji sanitka odvezla do ne-
mocnice. Další „zaručené zprávy“ pak tvrdily, 
že město paní T. neposkytlo žádnou pomoc.

Pokusím se proto stručně popsat udá-
losti z noci na 11. srpna. Znám je dobře, 
protože jsem se jich většinu noci aktivně 
účastnil. Ve 23:02 přišla následující sms 
zpráva: „aktuálně vydal ̌ ČHMU výstrahu na 
velmi silné bouřky, které postupují od jihu  
a projdou pravděpodobně celým Zlínským 
krajem“. Po kontrole radarových dat jsem 
proto vyjel zkontrolovat, jestli nejsou zane-
sené uliční vpusti. Ve 23:31 byl vyhlášený 
poplach našim profesionálním i dobrovol-
ným hasičům, a to „technická pomoc v Pa-
člavicích, střecha a elektrické vedení na sil-
nici“. Proto obě jednotky vyjely do Pačlavic. 
Ještě jsem stihl u hasičské zbrojnice prověřit,  
že dobrovolná jednotka vyjíždí v plném po-
čtu. Asi pět minut po jejich odjezdu mi volali  
z operačního střediska HZS, že je nahlášené 
poškození střechy na ul. Nerudova, ale že 
už tam nemají koho poslat a abych tam jel 
sám prověřit situaci. Na místě jsem zjistil,  

že se majitel již snaží vlastními silami stře-
chu opravit, ale vzápětí přišla další zpráva  
od HZS, že jsou nahlášeny události na ul.  
Sv. Čecha. Naštěstí téměř současně přijela 
profesionální jednotka z Kroměříže, kte-
rou jsem navedl na ul. Sv. Čecha. Tam jsme 
zjistili, že největší škoda je na domě č.p. 
80, ze kterého „zmizela“ střecha a dům je 
neobyvatelný. Přes okno jsme komunikovali 
s obyvatelkou domu, která nám potom ote-
vřela vstupní dveře. Hasič jí pomohl uvnitř 
domu a já jsem telefonicky u velmi ochotné 
provozovatelky penzionu Mezi stromy zajis-
til náhradní ubytování ve volném pokoji, do 
kterého jsem paní T. i s jejím psem odvezl.

Mezitím přijeli i dobrovolní hasiči ze 
Zdounek, kteří se zapojili do práce a spolu 
s profesionály pomáhali s odstraňováním 
na různých místech visících plechů a kusů 
střech a s dalším úklidem. Po druhé hodině 
v noci vystřídali morkovští profesionální 
hasiči jednotky z Kroměříže a Zdounek. Na 
místě pak museli čekat na odpojení napájení 
el. vedení, aby mohli bezpečně pokračovat  
v odstraňování škod v blízkosti vedení. 

Jak je z předchozího popisu zřejmé, 
paní T. nebyla nijak zraněná. Přesto zprá-
va o jejím převozu do nemocnice kolovala 
po městě a dokonce se dostala i do rozhla-
su. A stejnou věrohodnost má i informace  

o tom, že město jí neposkytlo žádnou pomoc. 
Hned dopoledne 11. srpna kontaktovala 
paní T. pracovnice města a informovala ji 
o možnostech sociálních dávek, pracovníci 
technických služeb pomáhali při stěhování 
a město významně pomohlo při získávání 
nového bydlení v Brně.

Jak je z textu zřejmé, „zaručené zprá-
vy“ se ukázaly jako hodně „nezaručené“. 
Přistupujme proto k takovým informacím  
s opatrností, protože většinou se prokáže, že 
jsou nepravdivé.

Na závěr ještě shrnu, co všechno vich-
řice a kulový blesk ve městě způsobily. 
Nejpostiženější oblastí byly ulice Sv. Čecha  
a Nerudova, kde došlo k poškození 15 střech, 
dále byla poškozena střecha domu na ul. 
Cimburk, na bytovém domě u koupaliště,  
na kostele a na bytovém domě vedle hasičské 
zbrojnice. Padající tašky z posledně jmenova-
ného domu navíc poškodily dva zaparkované 
osobní automobily.

Pevně doufám, že po jarní povodni a po 
požáru rodinného domu byla bouřka to po-
slední, co nás postihlo. Těm, kterým bouřka 
způsobila škody, přeji pevné nervy a rychlé 
odstranění jejích následků a všem občanům 
přeji krásný a v Morkovicích-Slížanech  
i trochu deštivý podzim.

Mgr. Pavel Horák
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice-Slížany č. 18, 
konaného dne 7. 6. 2017 v zasedací místnosti v budově Agrodružstva 

v Morkovicích

Omluveni: Mgr. Albrechtová, Mgr. Barnetová, Vl. Štětina

Starosta města Mgr. Pavel Horák poděkoval a předal ocenění 
panu Vlastimilu Mariánkovi za 120 bezplatných odběrů krve.

Návrhová komise:     I. Handlová, R. Klímek
Ověřovatelé zápisu: M. Koutňák, Š. Vojtušová

Návrh členů návrhové komise a ověřovatelů zápisu byl schválen 
jednomyslně.

Program: 1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady
 3. Závěrečný účet města Morkovice – Slížany za rok 2016
 4. Účetní uzávěrka
 5. Rozpočtové opatření č. 3
 6. Majetkoprávní úkony

Program byl schválen jednomyslně.

1. Zpráva o plnění usnesení
• byla předána cena města panu Zdeňku Jančekovi za celoživotní 

úspěšnou činnost v oblasti vzdělávání
• byla podepsána kupní smlouva na pozemek p.č. 1814/21 v  k.ú. 

Morkovice
• byla podepsána kupní smlouva na pozemek p.č. 1201/8 v  k.ú. 

Morkovice
• byla podepsána kupní smlouva s družstvem JUNIOR Morkovice – 

družstvo na pozemek p.č. 143/2
• nebyla podepsána kupní smlouva se společností ARTEMON a.s. 

Prostějov na pozemky v k.ú. Slížany (není vypracovaný odhad)
• P. Jablunka – Směny pozemků s Autoklubem již proběhly?
• Mgr. Horák – Ne.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu  
o plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 1. 3. 2017 do 30. 5. 2017
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou 
zveřejněny na stránkách města.
Ing. Horáková – Vyžádala jsem si zápis z kontroly ministerstva vni-
tra, o které se píše v zápisu z rady z 24. 5. 2017 a nedostala jsem ho.
Mgr. Pavel Horák – Kontrola ještě není uzavřená. Odpovídal jsem, 
že zápis není možné poslat, protože jsme podávali námitku, která 
ještě nebyla vypořádaná. Zprávu budeme projednávat na příštím 
zastupitelstvu.
M. Koutňák – Čeho se kontrola týkala?
Mgr. Pavel Horák – Všeho. Týkala se samostatné působnosti, např. 
zápisů z  rady, ze zastupitelstva, svolání zastupitelstva. Teď už je 
námitka vyřízena, takže není problémVám doklady z kontroly poslat.
E. Lejsalová – Čeho se námitka týkala ?
Mgr. Horák – Šlo o to, že nám bylo vytýkáno, že není zřízena funkce 
tajemníka městského úřadu. Funkce tajemníka zřízena je, takže 
námitku uznali a není to v závadách.
E. Lejsalová – Takže funkce není pouze obsazená?

I. Při zahájení bylo přítomno 12 členů 
městského zastupitelstva

M. Koutňák – A bude funkce obsazená? Bude se to řešit?
Mgr. Pavel Horák – Plánuji to. Přiznám se, že teď jsem se k tomu 
nedostal, protože neustále řeším nějaké podněty a kontroly, které 
někdo rozesílá na všechny strany včetně ministerstev, policie, finanč-
ního úřadu. V podstatě třetinu času trávím chystáním podkladů pro 
kontroly, které někdo posíl. Nestíhám.
M. Koutňák – V zápisu z rady je, že dopravní komise vytvoří koncepci 
parkování do konce června. Jak to probíhá? Kdo je v komisi a proč 
byla vytvořena?
Mgr. Horák – Je to reakce na to, co říkal Bc. P. Tesař na zastupitelstvu, 
že by měla být nějaká koncepce parkovacích ploch. Takže jsme se 
domluvili a Bc. P. Tesař, zástupce polocie a zástupce hasičů na tom 
pracují a nějaká koncepce by měla být do konce června zpracovaná.
M. Koutňák – Oprava střechy hasičské zbrojnice za 93 tisíc už pro-
běhla ?
Mgr. Pavel Horák – Oprava probíhá.
M. Koutňák – Proč se střecha neopraví celá, když se dělá nová fasáda? 
Prověřoval někdo, jestli to není nutné?
Mgr. Horák – Ona se celá opraví.
M. Koutňák – Byla odhadnutá na 500 tisíc a teď se do ní 100 tisíc 
investuje. Kdybych si opravoval dům, tak první udělám střechu  
a potom fasádu.
Mgr. Horák – Střecha  je zkontrolovaná Ing. Vymazalem. Krovy a ple-
chy jsou v pořádku. Vymění se ty části, které jsou v pozinku. Komíny 
se vybouraly a dá se místo nich hliník, místo hřebíků budou všude 
vruty. Střecha by podle všech vyjádření měla vydržet dalších 80 let. 
Z vlastních peněz by si taky nikdo neměnil střechu domu, pokud by 
po opravě měla životnost 80 let.
M. Koutňák – Pokročila nějak oprava cesty u cyklostezky? Žádalo se 
o dotaci. Cesta je v havarijním stavu.
Mgr. Horák – Loni jsme dotaci nedostali. Letos je podaná nová žádost.
M. Koutňák – V zápisu z rady je, že v roce 2013 proběhla daňová 
kontrola s  tím, že vznikla škoda cca 202 tisíc Kč. Proběhlo tajné 
hlasování. Mohl by někdo vysvětlit, o co šlo?
Mgr. Horák – Hlasovalo se o tom, jestli vznikla nebo nevznikla škoda 
a rada se většinou hlasů usnesla, že škoda nevznikla.
M. Koutňák – V tom zápisu je, že škoda vznikla.
Mgr. Horák – To byl návrh usnesení, který nebyl přijat.
M. Koutňák – Teď tomu nerozumím.
Mgr. Horák – Někdo z členů rady navrhl usnesení, že vznikla škoda 
cca 202 tisíc Kč. Rada o tomto návrhu usnesení hlasovala a usnesení 
přijala.
M. Koutňák – Proč toto usnesení rada přijala, když bylo v  zápise 
z daňové kontroly, že škoda vznikla.
Mgr. Horák- V žádném zápisu není, že škoda vznikla. Je to pouze  
v návrhu usnesení.
M. Koutňák – V zápisu z daňové kontroly není napsané, že vznikla 
škoda 202 tisíc Kč?
Mgr. Horák – Ne.
J. Vinklárek – Je tam napsané, že byla krácena dotace. 
Ing. Horáková – Krácením dotace nevznikla škoda?
M. Koutňák – Takže vy jste odhlasovali, že to škoda není. My teď taky 
odhlasujeme, že to škoda není a někdo pošle kontrolu, která zjistí, že 
je to špatně a zastupitelé to budou na policii vysvětlovat.
Ing. Horáková – Krácením dotace asi vznikla škoda.
Mgr. Horák – Jaká vznikne škoda, když se musí udělat školení plavčíků 
a požádá a se o proplacení z dotace, které se zamítne. Jaká vznikla 
škoda? Školení plavčíků se udělat musí, aby se mohlo provozovat 
koupaliště. Spíš by se měl pochválit ten, kdo se snažil zkusit o pro-
placení z dotace. Bohužel někdy to vyjde, někdy to nevyjde. Když to 
nevyjde, tak se z toho dělá pomalu kriminální čin.

II. Projednávání programu
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Ing. Horáková – My se ptáme, protože ze zápisů z rady se nic nedo-
zvíme.
J. Vinklárek – Myslím si, že v této části to zrovna není ten případ.
E. Lejsalová – Ten druhý návrh usnesení, který se týkal pana Zápařky, 
dopadl jak?
Mgr. Horák – Rada rozhodla, že škoda nevznikla.
M. Koutňák – Proč proběhlo tajné hlasování? Zastupitelstvo může 
taky hlasovat tajně.
Mgr. Horák – Je to v jednacím řádu. Můžeš navrhnout tajné hlasování. 
Pokud zastupitelstvo schválí tajné hlasování, bude se hlasovat tajně.
P. Jablunka – Pokud si dobře pamatuji, tak tam byla celková škoda 
přes 300 tisíc Kč. Potom se ponížila (o vrtačku a jiné věci) na 202 
tisíc Kč. Byly tam nějaké neoprávněně vyplácené mzdy. Jedná se  
o částku nad 200 tisíc Kč.
Mgr. Horák – Nebyly neoprávněně vypláceny mzdy. Bylo požádáno  
o proplacení z dotací a následně zamítnuto. V projektu byla napsaná 
pozice. Ministerstvo práce a sociálních věci schválilo projekt včetně 
této pozice, ale když se pozice obsadila a po půl roce se požádalo  
o její proplacení, tak to ministerstvo zamítlo. Ten člověk práci udělal 
a byla mu za ni vyplacena mzda.
J. Vinklárek- Kontrola nenapadala pozice, ale nadhodnocené úvazky. 
Nezpochybňovala pozici.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu  
o činnosti rady za období od 1. 3. 2017 do 30. 5. 2017
Hlasování : 8 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. P. 
Jablunka, M. Koutňák, E. Lejsalová aj. Vinklárek se zdrželi hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.

3. Závěrečný účet města Morkovice – Slížany za rok 2016 
příloha č. 2017-18/1 (přílohy záv. Účtu jsou zveřejněny na 
stránkách města).
P. Jablunka – Hospodaření města skončilo se ziskem 13,385 mil. Kč? 
Když jsem si porovnával příjmy a výdaje, tak je tam rozdíl 4 mil. Kč.
Mgr. Horák – Nemůžeš porovnávat příjmy a výdaje a výnosy a ná-
klady. To je problém, který řešíme každý rok. My hospodaříme podle 
rozpočtu tj podle příjmů a výdajů. Takto to schvalujeme a takto to 
sledujeme. Výsledovka se potom udělá podle nákladů a výnosů. To 
jsou úplně jiné kategorie.
E. Lejsalová – To je ale právě ten tiskopis, který jsme nedostali.
M. Dostalíková- Tiskopis vám můžu ukázat.
E. Lejsalová – Příjmy v Technických službách s.r.o. jsou z pronájmu 
toho stroje nebo čeho se ty příjmy týkaly?
Mgr. Horák – Technické služby s.r.o. vlastní avii a provozují ji Technické 
služby, přísp. organizace, takže náklady, které při provozu avie vznikají 
se přefakturovávají příspěvkovce a to jsou vlastně příjmy TS s.r.o.
P. Jablunka – Měli jsme tam rozpočtové opatření č. 5 z 28. 12. které 
nebylo schválené zastupitelstvem. Jednalo se o částku 221 tisíc. Bylo 
to z roku 2015.
Mgr. Horák – Jedná se o technickou chybu rady města v položce místní 
správa, za kterou se omlouvám.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí se závěrečným 
vyúčtováním za rok 2016, a to bez výhrad.
Hlasování: 11 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. 
Petr Jablunka se zdržel hlasování.
Návrh byl přijat.

4. Účetní závěrka města Morkovice – Slížany za rok 2016 – 
příloha č. 2017-18/2 (přílohy účetní závěrky jsou zveřejněny 
na stránkách města).
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města na základě předložených nebo 
vyžádaných podkladů nezjistilo, že schvalovaná účetní závěrka ne-
poskytuje v rozsahu skutečností posuzovaných podle §4 vyhlášky č. 
220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční 
situace města Morkovice – Slížany, a proto účetní závěrku za rok 
2016 schvaluje.
Hlasování : Pro návrh hlasovalo 11 členů městského zastupitelstva. 
Petr Jablunka se zdržel hlasování.
5. Rozpočtové opatření č. 3 – příloha č. 2017-18/3
Mgr. Horák- Na straně výdajů se počítá v kapitole pozemní komu-

nikace s pořízením dokumentace pro územní řízení na opravu ulice 
Kolaříkova od hřbitova až po Slížany, včetně uliček u koupaliště  
a u penzionu. Máme příslib z kraje zafinancovat cestu. My zaplatíme 
obrubníky, parkovací plochy a veřejné osvětlení.
M. Koutňák – Ve Slížanech to bude po hospodu?
Mgr. Horák – V podstatě ano.
M. Koutňák – Jak bude probíhat oprava hřbitovní zdi? Zbourá se  
a postaví se nová?
Ing. Bleša – V podstatě ano. Bude z bílých cihel jako nová zídka u ob-
řadní síně. Stará zídka bude rozebrána až po základy. Je tam rozdíl půl 
metru mezi základy ze hřbitova a když se jde po chodníku. Nebude to 
jednoduché a zřejmě budeme muset schvalovat nějaké peníze navíc.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření 
č. 3 – příloha č. 2017/17/1
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
6. a) Koupě pozemku p.č. 775/2 v k.ú. Morkovice. Rada navrhuje 
koupi pozemku p.č. 775/2 v k.ú. Morkovice a jeho následnou směnu 
za pozemek p.č. 777/1
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje úplatný převod 
pozemku p.č. 775/2 ostatní plocha – jiná plocha o výměře 57 m2  v k.ú. 
Morkovice z ČR  - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 
na město Morkovice – Slížany.
Hlasování:  Schváleno jednomyslně.
b) výmaz zástavního práva
Na LV BD č.p. 779 je stále zapsáno zástavní právo týkající se dotace 
na pořízení tohoto domu. K jeho výmazu požaduje ÚZSVM násle-
dující pověření.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města pověřuje starostu Mgr. Pavla 
Horáka ve věci podání žádosti o výmaz zástavního práva a jednat za 
město ve věci výmazu zástavního práva.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

E. Lejsalová –  Zastupitelé obdrželi upozornění  pana Pavla Jablunky 
na podezřelé jednání při výběrovém řízení na pronájem prostor  na 
nové radnici. Upozornění přišlo asi na základě něčeho.
Mgr. Horák – Tento dopis jsem obdržel dnes. Pavel Jablunka v něm 
upozorňuje na to, že když město pronajme paní Bordovské  prostory 
za nájemné, které je nižší, než by mohl nabídnout někdo jiný, tak 
jednak tím poškozuje město a zároveň se křiví konkurenční prostředí 
v Morkovicích. Vysvětloval jsem mu, že pokud chceme ten prostor 
vyčistit, tak se snažíme dojednat co nejvýhodnější podmínky pro 
město, ale vždycky je to na dohodě dvou stran. Dohoda je taková, 
že paní Bordovská, a je to požadavek Autoklubu, bude mít nájemní 
smlouvu stejnou jako s Autoklubem. Buď na tu dohodu přistoupíme 
a pak budovu Autoklubu získáme a budeme mít celý prostor volný 
nebo na dohodu nepřistoupíme. Potom se o tom budeme bavit roky 
a zůstane tam nevyřešený pozemek Autoklubu.
J. Vinklárek – Mohl by Autoklub poskytnout původní smlouvu?
Mgr. Horák – Já ji mám. Na základě původní smlouvy s Autoklubem  
zpracovávali právníci smlouvu novou.
M. Koutňák – Jaký názor na to měl Pavel Jablunka?
Mgr. Horák – Říkal, že tomu rozumí,  ale že on si bude hájit své zájmy. 
Já jsem mu říkal, že ho taky chápu , ale pro město je prioritou mít  
tu plochu vyřešenou.
Petr Jablunka – Otázkou je, jakou si Autoklub klade podmínku na 
délku platnosti smlouvy?
Mgr. Horák – Do doby odchodu paní Bordovské do důchodu. 
E. Lejsalová – To by se týkalo i těch nových prostor? To je přece ne-
smysl. Autoklub má takové požadavky?
Ing. Zaoral – Pokud se zničí naše budova Autoklubu, tak logicky se 
postaráme o svého člena. U nás se takové věci  nedělají, abychom se 
nepostavili  za své členy. My jsme se majetku nezříkali, ale chtěli jsme 
vyjít městu vstříc. Souhlasili jsme se směnou pozemku, ale podmínkou 
bylo získání prostor na nové radnici pro paní Bordovskou.
M. Koutňák – To přece nemusí být prostory na nové radnici. To může 
být kdekoliv jinde.

III. Diskuse
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Ing. Zaoral – Pokud mě paměť neklame, tak jsme požadovali prostory 
na nové radnici. S tím jsme k tomu přistupovali.
P. Jablunka – Proč je tam ale doživotní podmínka?
Ing. Zaoral – Přece proto, aby ji např. za rok nevyhodili nebo jí nedali 
likvidační nájem. 
P. Jablunka – Nevím, co by bylo likvidační. Většinou pronájmy od  
státní organizace likvidační nejsou. Jsou tam nějaké inflační doložky, 
jak se budou podílet na údržbě atd?
Ing. Zaoral – Chce město, aby  tu něco takového bylo nebo se stane-
me vesnicí, kde nebudou žádné obchody?  Nevím, kam směřuje tato 
myšlenka. 
M. Koutňák  – Je to vydírání.
Ing. Zaoral – Nevím, v čem je to vydírání? Dodnes máme z nájmu 
budovy 22 tisíc ročně. Když to prodáme, tak z těch polí dostaneme 
cca 10 tisíc Kč. Kdybych byl obchodník, tak řeknu, že to obci nedáme, 
protože proděláme 12 tisíc ročně.  Nemluvte tu o vydírání a o tom, 
jak na tom Autoklub získá.
P. Jablunka – Chápu garanci např. 10 let, ale ne 30.
Mgr. Horák – Tam ale 30 let není, je tam 15 let. Je tam i inflační 
doložka. Jedná se o jakýsi kompromis, kdy Autoklub nám to vůbec 
směnit nemusel. Je to snaha o to, aby nám vyšli vstříc a zároveň hájili 
své členy. Já tomu rozumím. Myslím si, že tato dohoda je přijatelná 
pro obě strany. 
Ing. Polišenský – Má paní Bordovská nájem s Autoklubem na 15 let 
za stejný nájem?
Ing. Zaoral – Ano. Nájem se nemění. Nájem je 22 tisíc a my ho inves-
tujeme do údržby budovy. Nájem jsme nezvedali. Snažíme se chovat 
sociálně.
J. Vinklárek – Soukromá společnost si nemusí zvedat nájem třeba 
50 let, ale pokud je to veřejný majetek, tak bychom se k tomu měli 
stavět trochu jinak.
Ing. Zaoral – Stavte se k tomu , jak chcete. Toto byl vstřícný krok Au-
toklubu vůči obci a pokud si to obec nepřeje, tak to řekněte. Neříkejte 
ale, že na tomto Autoklub vydělá. To rozhodně nechci slyšet. 
J. Vinklárek – Pokud tam budou ještě další nájemci, tak předpokládám, 
že proběhne veřejná soutěž a budou tam určitě úplně jiné podmínky 
než by měla paní Bordovská. 
Ing. Zaoral – My městu neurčujeme, jaké si má dát podmínky. Jak si 
to bude obec řešit, to je nám úplně jedno.
J. Vinklárek – Taky jste měli ve smlouvě 500 Kč na údržbu?
Ing. Zaoral – My jsme do budovy vždycky investovali celou částku 
z nájmu tj. 22 tisíc Kč.
P. Jablunka – Chtěl jsem upozornit na jednu věc související se zákazem 
kouření. Mělo by se zřejmě změnit označení dětského hřiště na býva-
lém letním kině, protože se tam budou konat kulturní akce a nemělo by 
se tam kouřit. Řešili jsme stejný problém  i v areálu fotbalového hřiště. 
Na sportovištích by se nemělo kouřit a během zápasu  lze prodávat 
pouze desetistupňové pivo. Všechny budovy by měly být označeny.  
Mgr. Horák – Děkuji za upozornění. Prověříme to.
M. Koutňák  -  Mohl by být problém i s hudbou v nočních hodinách. 
Je tam taky nějaké omezení.
Mgr. Horák – To je neřešitelný problém.  Jsou na to různé výklady, 
a proto jsme k  návrhu na vydání vyhlášky dosud nepřistupovali. 
Můžeme to připravit na příští rok.
Ing. Zaoral – Chtěl bych upozornit na rušení nočního klidu na ná-
městí. V prostoru , kde jsou umístěny lavičky, se schází mládež a ruší 
noční klid.
Mgr. Horák – Poskytneme číslo přímo na hlídku policie.
M. Koutňák – Lepší je volat hned 158.  Prvosled přijede opravdu brzy.
Mgr. Horák – Když je místní hlídka policie daleko, tak stejně volá 158. 
 Ing. Polišenský – V polovině května došlo po bouřce k zaplaveni ně-
kterých ulic, chodníků a sklepů . Voda s blátem přitekla z polí.  Jednali 
zástupci  města s obhospodařovateli polí o omezení podobného rizika?
Mgr. Horák – Jednali. Proběhlo jednání, na kterém jsme řešili, jestli 
požádat  o komplexní pozemkové úpravy  nebo jakým způsobem se 
snažit rizika omezit.  Závěr byl takový, že v rámci celého mikroregionu 
si starostové vyčlení plochy, které jsou rizikové a proběhne jednání 
o snižování rizika se všemi, kteří na těchto pozemcích hospodaří.

Ing. Bleša – Dřív sloužily pro odvod vody polní cesty, které byly 
zakopané v terénu. To se v 70. letech zrušilo v rámci tzv. rekultivací 
podporovaných státem. Zrušily se remízky.
Ing. Horáková – To se děje i teď. Za naším domem byla vykácena celá 
řada stromů.
Ing. Zaoral – Co se týká povodní, tak bych rád poděkoval R. Klímkovi  
a ostatním, kteří se velice obětavě podíleli na zachraňování této situace.
Mgr. Horák  - Přidávám se k poděkování všem, kteří se podíleli na 
pomoci při povodních a následném úklidu.
Ing. Polišenský – Jaké projekty má město připravené pro potencio-
nální dotace?
Mgr. Horák – Podané žádosti jsou:  komunikace Nádražní  I, odpočin-
ková plocha u cyklostezky, oprava kříže na hřbitově
Je uzavřená  smlouva na zpracování žádosti na domov pro seniory 
pod letním kinem.
Je uzavřená smlouva na zpracování žádosti a přepracování projektu 
na opravu  Slížanské přehrady.
Čekáme na výzvu s rybníkem Ovčáček a zvažujeme dotaci na hřbitovní 
zeď. Na tu dotace jsou.
Určitě se připravuje překladiště odpadů, aby se mohl odpad vozit do 
spalovny SAKO a ne na skládku, připravuje se cyklostezka Morkovi-
ce-Kroměříž, sběrný dvůr, projekt předcházení vzniku domovních 
odpadů (door-to-door) a se Sokolem oprava sokolovny.
M. Koutňák – Takže Ovčáček je v přípravě?
Mgr. Horák – Čekáme na to, jestli bude možné financovat takovou 
akci z dotací. Dneska jsou dotací na rybníky v extravilánech. V intra-
vilánech je to problém.
Ing. Polišenský – Na bývalé budově nádraží byla umístěna pamětní 
deska pana Aloise Zavadila. Teď je kde?
J. Jablunka – Je uložena ve skladu.
Mgr. Horák – Všechny pamětní desky, které byly umístěny na zanik-
lých objektech v Morkovicích,  by měly být najít své místo  ve sklepních 
prostorách v muzeu.
M. Koutňák – Chtěl bych se zeptat na pranýř. Nebylo by ho možné 
nějak ošetřit a možná i přemístit, např . k muzeu?
Ing. Bleša – Toto místo je dobré, lepší nenajdeme. Možná bychom ho 
mohli nějak ohradit.
Mgr. Horák – Zjistíme, z čeho by se to dalo oprava dotovat.
Ing. Polišenský -  Pranýř vypadal vždycky jako teď?
Mgr. Horák – Nevypadal stejně. Nestál na tom kameni ,jak sto-
jí. Ten kámen je tzv. kámen odsouzenců. Kameny byly dva. Na 
kameni, který je pod pranýřem si odsouzenec na smrt vyslechl 
rozsudek smrti.
Ing. Polišenský – Na webových stránkách města je v sekci smlouvy 
napsané, že zde najdeme všechny platné smlouvy města Morkovice – 
Slížany. Druhá sekce proplacené faktury. Nenašel jsem spojitost mezi 
smlouvami a fakturami.
Mgr. Horák – Musíme opravit text, který tam je, protože většina 
smluv, pokud jsou to smlouvy nad 500 tisíc Kč,  je zveřejňovaných  
na profilu zadavatele. 
Ing. Polišenský – To chápu, ale přesto se nedostanu  na 40 proplace-
ných faktur např. za leden. Předpokládám, že faktura se proplácí na 
základě smlouvy.
Mgr. Horák – Může to být i na základě objednávky.
Ing. Polišenský – To chápu, ale sekce smlouvy obsahuje akci  hody  
(čtyři smlouvy) a několik dalších. Pokud má město tak málo smluv, 
tak gratuluji.
Mgr. Horák –  Zkontroluji to.
P. Jablunka – Cimbálovka si za třičtvrtěhodinové vystoupení na 
hodech účtuje 12500,- Kč. To mě trošku zaráží.  Je to dost velká 
suma. Znám několik  slušných cimbálovek,  které by za ty peníze 
hrály 20 hodin.
M. Koutňák – Hody pořádá město. Myslel jsem si, že hody po-
řádá kulturní komise, ale bylo řečeno, že ne. Organizátorkou je  
Mgr. Albrechtová. Ona je určená městem, aby pořádala hody?
P. Jablunka – Zdá se mi to strašně drahé.
M. Koutňák – Asi to dojednávala Mgr. Albrechtová, tak se musíš 
domluvit s ní.
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Střednědobý výhled rozpočtu na roky 
2018 až 2022, který je k nahlédnutí na webo-
vých stránkách města počítá s investicemi 
každoročně ve výši cca 15,- mil. Kč. Jaká bude 
realita závisí na výši příjmů v jednotlivých 
letech a samozřejmě na ostatních výdajích. 
15,- mil. Kč není nijak závratná částka, uvě-
domíme-li si, že podstatná část má jít na 
stavbu nové radnice, které se začíná říkat 
„Mírov“ pro její tvar připomínající známou 
věznici. Devět zastupitelů je toho názoru, 
že tato stavba je nezbytná pro město a je 
nutno ji postavit na místě staré radnice. Šest 
zastupitelů si to nemyslí.

Co ovlivňuje kvalitu života v Morkovi-
cích-Slížanech? Nová radnice to rozhodně 
není. Je to především kvalitní infrastruk-
tura obce (komunikace, chodníky, veřejné 
osvětlení, veřejná zeleň), dostupnost služeb, 
dopravní obslužnost, možnost zaměstnání, 
společenský život, sport.

O pořadí můžeme diskutovat, ale jsem 
přesvědčen, že to jsou priority, kam bychom 
měli směřovat investice.

Petice části občanů Kolaříkovi ulice ko-
nečně rozproudila diskuzi, že ulici kde je 

Kam směřovat investice

Nový systém sběru odpadů

hřiště, penzion, sportovní hala, koupališ-
tě je vzhledem k množství aut i množství 
návštěvníků nutné rekonstruovat. Provést 
rekonstrukci vozovky, vybudovat nová parko-
viště, provést rekonstrukci osvětlení a novou 
výsadbu veřejné zeleně.

Na posledním zastupitelstvu P. Jablunka 
navrhl využít výzvu studentů VUT v Brně 
Fakulty stavební, která nabízí možnost zpra-
cování studií využitelnosti objektů v majet-
ku měst a obcí v rámci tematického plánu 
ateliérové výuky . Může se jednat o objekty 
historické, technické, hospodářské i moderní, 
sloužící k bydlení či veřejným aktivitám. Na 
jednání rady padl návrh na studii využitel-
nosti bývalé školy ve Slížanech. Navrhl jsem, 
aby se studie rozšířila o možné budoucí vyu-
žití budovy Agrodružstva a dále jsem navrhl 
vypracovat studii o možné dostavbě proluky 
mezi sportovní halou a koupalištěm. V tom-
to prostoru by mohl být např. vybudován 
moderní společenský sál se zázemím pro 
návštěvníky i účinkující. Vzhledem k tomu, 
že je to v místě se svahovitým terénem nabízí 
se vybudovat pod sálem částečně kryté par-
koviště využitelné i pro koupaliště. Napadla 

mě přímo kacířská myšlenka udělat budovu 
patrovou, podobně jako je penzion a v patře 
umístit městský úřad a knihovnu. Na takovou 
budovu bychom určitě našli dotační titul  
a ušetřili bychom miliony, možná i desítky 
milionů Kč. Na radnici s komerčními prosto-
rami nikdo dotaci nedostane. Místo po staré 
radnici urbanisticky upravit a ponechat tak 
přímý pohled z Náměstí na zámek, kterým se 
chlubíme a dnes má majitele, který se o něj 
stará a provádí řadu rekonstrukcí. Utopie? 
Možná ano. Možná ne. Bohužel v zastupitel-
stvu není vůle a odvaha diskutovat a hledat 
možné alternativy. Nejde jen o nás, ale hlavně 
o budoucí generace.

Ve výčtu problémových částí města by 
se dalo pokračovat např. ulice Cimburk. Ta 
volá po rekonstrukci také – úzká nekvalitní 
komunikace, parkování kde se dá. A tak by se 
dalo pokračovat.

Snad se zastupitelé při schvalování roz-
počtu na rok 2018 budou řídit zdravým sel-
ským rozumem.

Jiří Vinklárek člen rady města

Milí spoluobčané,
naše město se rozhodlo vyřešit nepří-

znivou situaci v odpadovém hospodářství, 
a to zavedením Motivačního a evidenčního 
systému pro odpadové hospodářství. Evi-
dencí a dostatečnou motivací vás, občanů, 
by se mělo docílit optimalizace odpadového 
hospodářství a především také větší čistoty 
veřejných prostranství.

Jedná se, mimo jiné, o zavedení evidence 
nádob a nastavení motivace pro občany a má 
za cíl zefektivnit třídění odpadů. Pro obyvate-
le města bude vytvořen odpadový web www.
mojeodpadky.cz/morkoviceslizany a odpado-
vé účty jednotlivých poplatníků města. 

Zavedení systému by mělo vést a jsme 
přesvědčení, že povede, k výraznému zlep-
šení vytřídění složek komunálního odpadu 
ve městě. Zavedení systému nám přinese:

1. navýšení odměny, kterou město za sepa-
rovaný odpad dostává od autorizované 
obalové společnosti EKO - KOM

2. snížení odpadu určeného k odstranění 
skládkováním

3. snížení poplatku za odpad u všech obyva-
tel, kteří se zapojí a budou více třídit

4. k plnění cílů zákonné povinnosti k roku 
2024 – zákazu skládkování. Od tohoto 
termínu bude povinností města řešit na-
kládání a využití směsného komunálního 
odpadu, který nebude možno skládkovat.

I když se vám výsledek zdá nejistý a obtíž-
ně dosažitelný - nebojte se! Věříme výborným 
a prokazatelným výsledkům podobně “odhod-
laných“ měst a obcí, které se nebály podstoupit 
složitou cestu tohoto inovativního projektu. 

Popelnice budou označeny permanent-
ním čárovým kódem, jejichž nalepení zajistí 

město. Evidencí popelnic na směs-
ný komunální odpad se budeme 
snažit docílit efektivnějšího svozu 
odpadů a město bude mít přesné 
informace o množství odpadu, kte-
ré na území obce reálně vzniklo. 

Kromě již stávajících kon-
tejnerových stání bude zaveden 
pytlový svoz tříděného odpadu – 
plastů a papíru. První kódy obdrží 
obyvatelé do poštovních schránek 
spolu s pytli na tříděný odpad. Po 
jejich vyčerpání budou další kódy 
obyvatelům vydávány na Měst-

ském úřadě. Každý poplatník v zásilce dále 
obdrží průkazku na sběrný dvůr a návod jak 
postupovat při třídění, jak se podívat na svůj 
odpadový účet apod. Nejenže je tento typ 
sběru pohodlný, ale také čistější a zamezí se 
tak nepořádku kolem sběrných hnízd.

Sběrné vozy svozové společnosti a sběr-
ný dvůr budou vybaveny čtečkami kódů. 
Posádka svozového vozu bude při výsypu 
načítat kódy, které budou na konci směny 
sehrány do centrální evidence poplatníků. 
Tento výstup bude sloužit jako podklad pro 
výpočet částky za poplatníka na následující 
rok. Sleva pro poplatníka bude vždy vygene-
rována za předchozí kalendářní rok a poskyt-
nuta v roce následujícím. Výši slevy ovlivní 
počet odevzdaných vytříděných pytlů s plasty 
a papírem a ostatním odpadem.

Doufáme, že zavedení nového systému 
zlepší nynější situaci u nás ve městě a že do 
budoucna bude čistota města a vylepšení 
městského rozpočtu jen jedno z mála bene-
fitů nového systému.

město Morkovice-Slížany

Vážení spoluobčané,
jelikož se jedná o jisté změny 

a novinky, 
přijměte prosím naše pozvání 

na informativní schůzku, 
která se bude konat v sále kláštera 

ve čtvrtek 5. 10. 2017 
v 17.00 hodin.
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Vážení a milí spoluobčané,
původně jsem váhal nad tím, zda-li přece jen má smysl napsat 

článek o činnosti kulturní komise, neboť jak praví staré přísloví, dílo 
má chválit mistra a ne naopak. Pak jsem přeci jen změnil názor a roz-
hodl jsem se, že pár řádků přece jen napíši. Důvod je jasný, využiji této 
příležitosti a poděkuji svým kolegům, členům komise za jejich práci. 
Vždyť najdou se mnozí lidé, kteří dokáží kriticky hledět na práci jiných, 
ale už nejsou schopni přiložit ruku k dílu. Možná, že řada z Vás řekne 
nedokonalému, ale přeci jen dělanému s láskou a ve svém vlastním 
volnu, abychom zajistili svým spoluobčanům pestré kulturní vyžití. 

Znovuobnovenou činnost jsme v poklusu zahájili velikonoční 
výstavou a troufám si říci, že jsme oslovili netradičně kromě našich 
pravidelných vystavovatelů, jejiž práci můžeme každoročně obdivo-
vat, také nové hosty, ať už s výrobky z keramiky, jako byla například 
vystavovatelka z Tupes, nositelka titulu mistr lidové tvorby, či vy-
stavovatelka s neméně zdařilými keramickými díly z Orlovic anebo 
rodina z Prostějova, která zaujala malbou na kamíncích či krásně 
zdobenými kraslicemi. Věřím, že ten, komu čas dovolil a zašel se na 
výstavu podívat, určitě nelitoval. 

Nebyla to však jediná kulturní akce, kterou jsme za tu dobu 
úspěšně zvládli. Hned v červenci ji následovala tradiční Červencová 

Kulturní komise

Zpáteční lístek: Cvrnk do nosu

noc, která si zajisté za ta léta, co ji kulturní komise pořádá, našla své 
příznivce. Příjemná hudba byla ukončena hezkým ohňostrojem a kdo 
chtěl, mohl v zábavě ještě pokračovat. 

A jaké by to byly prázdniny, kdybychom neuspořádali pro kulturní 
veřejnost výlet. Tentokrát naše kroky zamířily do Čech po Kosířem, 
kdy tam spolek velkých nadšenců pod vedením pana Obra uspořádal 
jubilejní Josefkol. Zde na jednom místě si mohli zájemci prohlédnout 
zrestaurovaný zámek, nakouknout do výstavních prostor filmových 
prací pánů Svěráků, zajít si hned do tří muzeí, která se obci nachá-
zejí, zvláště nádherné je muzeum kočárů anebo se pokochat krásou 
ušlechtilých koní řízenými pravými mistry opratí, kteří vystupovali na 
Josefkolu. Ti zvláště nároční účastníci zájezdu si mohli i v zámeckém 
parku zakoupit projížďku kočárem. 

Co říci na závěr, snad jen to, že budeme ve své činnosti pokračovat 
nadále tak, aby se našich akcí zúčastnilo více spoluobčanů a odná-
šeli si jen ty dobré vzpomínky. K tomu nám dopomáhej Vaše přízeň  
a nadšení mých kolegů z kulturní komise, s jakou se Vám snaží zajistit 
co možná nejlepší zážitky.

Ing.Bronislav Zaoral
předseda kulturní komise

Opět vás vítám v Morkovicích - Slížanech a děkuji, že jste si i dnes 
zakoupili zpáteční lístek na pohodový vláček kolejáček do dětství.

 Vzpomínám na jednu velmi drobnou epizodu, která není nikterak 
mnou oslavovaná. Je to jen malý důkaz, jak se v nitru malého caparta 
může ozvat něco, co můžeme, my dospělí, s porozuměním nazvat 
vzpurností a odvahou.

 S tatínkem jsme chodívali ze Slížan do Morkovic přes „humna“ 
do polí za stodolou, pak kolem školy k zadní zdi zámku. Stálo tam jen 
málo malých domků a v jednom z nich, skoro až na dolním konci úzké 
uličky nad úzkou strouhou, sídlil a pracoval jeden bodrý muž, prý také 
z naší rodiny. Už si nepamatuji, zda šil šaty, spravoval boty, či vyko-
nával jinou užitečnou práci. Vím jen, že nosil na sobě vždy šedavou 
zástěru a s mým tatínkem vždy dlouze rozmlouval. Já trpělivě čekal, 
až dospělí domluví a pak konečně s tatínkem překonáme strouhu,  
v které snad nikdy voda netekla. Nebo ano? Poté jsme se ocitli u rohu 
velké budovy, dnes Obecního úřadu a pokračovali ke statku číslo 107, 
s mým staříčkem a stařenkou.

 Nu, a ten bodrý krejčí či obuvník, se zadíval na malého chlapce  
a povídá: ,,Kolik měříš?“

 Já to samozřejmě nevěděl a proto jsem nic neprozradil.
„Já si tě změřím, chlapče. Počkej, tady mám skládací metr,“ řekl 

silným hlasem a z kapsy vytáhl odřený skládací metr. Pomalu ho rozložil 
a přitom si mne neustále měřil očima. ,,Otoč se a narovnej se!“

 Muž si mne postavil čelem k sobě a přiložil konec metru k mým 
nohám. Pak jemně horní konec metru přitáhl k sobě a dovolil si ho pustit. 
Cvrnk! Konec metru mi narazil na můj nosík. Ani to moc nebolelo, ale co 
se stalo potom, to se mi jen ztěžka sděluje. Vše se v mém nitru vzbouřilo 
a říkalo mi, že si takové ponížení nemohu nechat líbit. Snad se v mé hla-
vičce ozvala slova mé hodné maminky, která mi vždy říkala, že si nemám 
nechat nic líbit a vždy se mám bránit. Myslela to dobře, protože jsem se 
ze školky často vracíval domů s pláčem. Důvodem pláče byl vždy jediný 
důvod. Po cestě domů si na mne kluci hodně dovolovali. Vzal jsme si slova 
mé maminky k srdci a domů jsem se pak vracíval dobitý a roztrhaný, ale  
s vítězným úsměvem ve tváři. Tenkrát jsem zvítězil a kluci mi už dali pokoj.

 A teď? Co mám udělat? Nazlobený na někoho kdo mi ubližuje, 
sehnul jsem se a z prašné cesty jsem zvednul kámen. Jen zvednul, to 
zdůrazňuji. Kámen, kámen.Tento název určitě nemůže patřit tomu, co 
jsem v té době z cesty, plné prachu a písku, mohl zvednout. Držel jsem 
to nic v malé pěstičce a nevěděl, jak ho použít. Něco mi říkalo, že se 
dospělí nebijí. Pustil jsem tedy to nic na zem ještě dřív, než mohl otec 
se zdviženým obočím zvolat: ,,Co to děláš, synku?!“

 Tatínek mi hned na místě vyčinil a příbuznému, který mě chtěl 
pouze změřit, se omlouval. A mně nezbylo nic jiného, než se velmi 
stydět. Musím zdůraznit to slovo „velmi“.

 Celý den se mnou nebyla řeč. Nehrál jsem si, nemluvil jsem. Jen 
jsem se styděl. V dušičce jsem měl úzko a čekal jsem, že tatínek bude 
o mém vystoupení hovořit před mými milými. Ale mýlil jsem se. Zlatý 
tatínek si nechal vše jen pro sebe. A já už se nemusel stydět o ještě 
delší dobu, než jsem potřeboval k vymýcení té hanby ze své hlavičky.

 Přešly léta, přibyl věk. Několikrát jsem si vzpomněl na tuto pří-
hodu, když jsem viděl ve svém okolí malé kluky, jak si utahují z jiného, 
mladšího, a ten se nijak nebrání. Vzpomněl jsem si na slova mé maminky 
a dával jsem jí vždy za pravdu. I dítě se musí umět před příkořím bránit. 
Jistě budeme chápat, když ve svém rozpoložení se snaží dát najevo, 
že takto by se k němu neměl chovat ani dospělý. Nebo snad můžeme?

 Hůře se však dítěti vysvětluje, že dospělý to myslí jen jako šprým. 
I to chce určitý přístup k malému tvorečku, který ještě nemůže rozlišit 
co je dobré, co zlé a co je jen pouhé škádlení.

 Děkuji vám, milí, že jste se mnou jeli vláčkem aspoň kousíček 
cesty. Cestu si snad ještě zopakujeme. Co vy na to? Váš Ing. Mirko Králík

PLÁN AKCÍ KČT MORKOVICE II. POLOLETÍ 2017

    9. 9.   - Mikroregionem Němčicka Churá O.
  23. 9. - Mladecké jeskyně Kroutilíková V.
  7. 10. - Naučná stezka J. Spáčila Blešová Milada
21. 10. - Malenovice Bayerová V.
28. 10. - Brdo Kroutilíková V.
11. 11. - Šerák, červenohorské sedlo Staňová J.
17. 11. - Kozojedsko Blešová Petra
  9. 12. - Vánoční trhy – Brno Pásková K.
30. 12. - Brdo  Kroutilíková V.
31. 12. - Kleštěnec výbor

Podrobný popis aktuální akce ve vývěsce na Náměstí Morkovice
Účast veřejnosti vítána
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„Alea iacta est – kostky jsou vrženy!“

Těmito slovy, která pronesl Caesar při překročení řeky Rubikon, 
porušil římský zákon o nevkročení útočící armády do Říma. Pro ob-
jasnění ona řeka byla hranicí Říma a Předalpské Galie. Dodnes toto 
slovní spojení nese význam nevratnosti. 

Od příjezdu dětí na nádraží v Nezamyslicích se tato slova vyplnila. 
Nebylo cesty zpět. Děti se rozloučily s rodiči, průvodčí odpískal odjezd 
a jelo se směr Velké Losiny. Cestou se hrály drobné hry, neboť děti 
si spíše chtěly sdělovat pocity a zážitky z první poloviny prázdnin. 
Pozornost prověřila hra o zapisování si názvů zastávek. Docela vtipně 
to vypadalo v autobuse, který nahrazoval vlak ve výluce z Šumperka, 
když jim místní cestující radili názvy zastávek, někteří z nich jim to 
raději psali sami, aby to neměly děti špatně. 

Po příjezdu došlo na vybalovaní, zabydlování a seznamování. 
Podle jmenovek někteří přišli na to, s kým budou ve skupince. Tábor-
níci byli rozděleni po šesti do pěti skupinek. Podle tématu tábora bylo 
zřejmé, že jsme letos zavítali do období starověku. Jednotlivé skupinky 
zastupovaly jeden starověký stát – Řím, Řecko, Galie, Hispánie, Egypt. 
Postupně jsme se seznámili s každou civilizací.

Cílem první celotáborové hry bylo projít co nejvíce stanovišti, 
která byla zaměřena na vlastní dovednosti. Po celotáborové hře ná-
sledovalo v podvečer zpestření v podobě stavění akvaduktu pomocí 
vlastních těl. Děti si to náramně užily, i přestože byly celé polité vodou, 
která tekla přes ně. 

V pondělí jsme se přemístili do Egypta. Ráno jsme navštívili 
místní papírnu, která je vyhlášená široko daleko. Odpoledne celotá-
borová hra protáhla nohy všech členů skupinek, protože bylo třeba 
rozluštit hieroglyfickou šifru, jejíž obrázkové znaky byly rozprostřené 
po celé louce. Díky rozluštění se dověděly, že k úplnému splnění hry 
jim schází zkouška zručnosti v podobě postavení co největší pyramidy 
ze smrkových šišek, které si nasbíraly cestou lesem. Večer, když se 
setmělo, byl dětem zadán úkol nenápadně odposlouchávat vedoucí, 
kteří se shromáždili okolo ohně při významné výroční druidské radě. 
Během jejich debatování prozradili ingredience nutné k přípravě 
kouzelného nápoje. 

V úterý táborníci zavítali do vzdálené Germánie, která dlouhou 
dobu odolávala nátlaku Říma. Dlouhou cestu do Germánie pocítili na 
túře, která nás dovedla do nedalekého Sobotína, kde bylo naplánované 
setkání s jinými táborníky, se kterými jsme srovnávali síly při různých 
hrách. Dodám, že za mohutného povzbuzování od holek a těch, co 
se zrovna nezapojili do fotbalu, děcka jako by zapomněly na únavu 
po 11km cestě do Sobotína. Vznikla neopakovatelná atmosféra, kdy 
jeden tým povzbuzoval své hráče a druhý tým své. Večer se promítal 
Asterix a Obelix a olympijské hry. Nebylo divu, že některé náročný 
pochod zmohl natolik, že během filmu usnuly. 

Středa se nesla ve znamení Hispánie. Během dopoledního progra-
mu se psaly pohledy rodičům domů. Jako celotáborová hra odpoledne 
byl vytyčen okruh fáborky, u kterých děti 
hledaly očíslované kartičky s otázkami. 
Večer se pořádala oblíbená televizní sou-
těž, Co na to Češi. 

Ve čtvrtek jsme pokračovali do Galie, 
kde existovala pouze jediná vesnička, která 
zůstala nezávislá na Římu. V ní žili již zmi-
ňovaní Asterix a Obelix. Po snídani patřil 
čas zpěvu písniček doprovázených kyta-
rami, některé z nich byly i ukazovací. Po 
písničkách pokračoval dopolední program 
na blízkém hřišti, kde se děti bavily mnoha 
hrami. Po obědě děti mohly odpočívat na 
pokojích, jedna ze skupinek vždy psala 
kroniku. Odpolední klid sloužil ale pře-
devším vedoucím, kteří měli vždy nejvíce 
napilno, aby si zvládli rozdělit úkoly a při-
chystat celotáborové hry. Tento den bylo 
náplní celotáborovky vystavět vesničku. 

Výše jsem zmiňoval kouzelný lektvar, který připravili společnými 
silami druidové na svém výročním mítinku. K získání lektvaru bylo 
nutné absolvování stezky, která prověřila jejich odvahu. Na stezku 
se vydali po táboráku, který neodmyslitelně patří k táborům. Cílem 
jim bylo doupě starého druida, který jim předal kouzelný nápoj jako 
odměnu za odvahu. Bylo zajímavé sledovat překvapené obličeje dětí, 
když zpozorovaly, že v nápoji něco plave a teď to mají vypít. Podle 
společného druidského receptu měl nápoj obsahovat i žabí stehýnko 
apod. Ve skutečnosti to byla nožka od gumového jedlého pavouka.

Poslední dva dny, tj. pátek a sobota, patřily starověkému státu 
– Řecku. Tábor se chýlil ke konci a zbývalo to nejlepší na konec. Jak 
se sluší a patří ke starověké kultuře, pořádaly se olympijské hry, ve 
kterých se utkaly všechny státy zastoupené skupinkami. Soutěžilo 
se v pěti disciplínách: hod oštěpem, hod diskem – létajícím talířem, 
štafeta, závod vozatajů a posledním byl zápas. 

Poslední večer se nesl v duchu soutěže Miss a Missák. Po krátkém 
představení pokračovala soutěž v promenádě v pyžamech. Každý 
představil své pyžamo, byl dotázán, jak se v něm spí apod. Když se 
chýlila soutěž ke konci, byla soutěž ukončena tajným hlasováním  
o vítězích, jak v kategorii Miss, tak Missák. Třešničkou na dortu se 
pro vítězný pár stal společný taneček. 

Po soutěžili následovala volná taneční zábava – diskotéka.  
Posledním dnem byla sobota, která pro děcka znamenala konec jejich 
dobrodružství ve Velkých Losinách. Rodičové si je opět vyzvedli na 
nádraží v Nezamyslicích. Celým táborem nás provázela táborová 
hymna na melodii Tři citrónky. Protože se fakt autorkám vydařila, 
tak ji níže představuji.

Závěrem vedoucí děkují za možnost ubytování na faře ve Vel-
kých Losinách a také velký dík patří i paní kuchařce, bez které by to 
nešlo. Těšíme se na další společné zážitky v příštím roce. Rodičové, 
nenechávejte přihlašování na poslední chvíli!

 1. V Losinách to žije dnes, tato fara patří dnes,
Morkovským táborníkům, táboření je přece tak COOL.
REF: Táboříme, táboříme, táboříme prima,
táboříme, táboříme, není vůbec zima.
Táboříme, táboříme, každý den,
věřte vážení, že není to sen.
2. Budíčkem tu začínáme, raníček pak posbíráme.
Rozcvičkou se proberem a na snídani doběhnem.
3. Dopoledne prozpíváme, modlitbou vždy začínáme.
Na oběd se těšíme a polední klid prospíme.
4. Celotáborovku pokoříme, když se do týmu rozdělíme
Panuje tu rivalita – každý bod se započítá.
5. Večer program graduje, každý z nás se raduje.
Dobrou náladu my máme, po večerce zhasínáme.

Farnost Morkovice
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V prázdninovém měsíci  červenci  byl zajištěn  provoz pro děti   
a  srpen se nesl ve znamení údržby a nezbytných oprav MŠ. Celko-
vou rekonstrukcí prošlo sociální zařízení pro děti na školní zahradě. 
Tamtéž byl vybudován zastíněný prostor  pergolou, čímž se zkvalit-
nily podmínky pro pobyt  venku. Rovněž se pokračovalo ve dláždění 
příchodové cesty na zahradu. Nutnou opravou prošlo také schodiště  
u tříd Pastelek a Berušek, které přispělo k větší bezpečnosti při  vstupu  

Údržba a opravy v mateřské škole v Morkovicích

Adaptační pobyt žáků šestých tříd

Den prázdných tříd

Škola získala dotaci z Erasmus
+ na výměnné pobyty žáků

do těchto tříd. Pro rodiče byly  nainstalovány u obou pavilonů nové 
informační vitríny a stojany na kola. Tradičně proběhlo malování 
některých interiérů v budově.

Poděkování  za odvedenou  práci patří panu Šoltésovi, Karnetovi,  
Kudělkovi, Kroupovi, Zachovi, Svobodovi, Eliášovi a p. Lažové.

Skácelová Dagmar, 
učitelka MŠ

Aby byl začátek nového školního roku pro žáky šestých ročníků 
zajímavější a zábavnější, uspořádala naše škola adaptační kurz plný 
zážitků a seznamování se s novými spolužáky.

Adaptační kurz je společným vykročením do dalších společných 
školních let díky zážitkům, které děti jistě sblíží. Tento rok naše ško-
la připravila adaptační pobyt první zářijový víkend v budově školy  
v Morkovicích. Pobytu se zúčastnilo 38 žáků z 6. A, 6. B i 6. C, jejich 
třídní učitelé a metodičky prevence. Program pobytu realizoval za-
psaný spolek Atmosféra, který realizuje kurzy na zlínských středních 
a základních školách již od roku 2007.

Moc děkujeme našim kuchařkám, které nám vařily výborná jídla.

Mgr. Dana Derková a Bc. Alena Večerková DiS.

Podobně jako v loňském roce, tak i letos jsme si naplánovali 
tento školní den nebo alespoň jednu vyučovací hodinu výuku pod 
širým nebem: na školní zahradě, dvoře či hřišti, v blízkém parku 
nebo někde v přírodě.

Učitelé se se svými žáky vydali na zábavná putování s výukou 
svých předmětů mimo školní lavice. A tak malí žáčci hráli po skupi-
nách šipkovanou, poznávali okolí školy, seznamovali se s různými 
rostlinami a stromy, které rostou u naší školy. Výuka anglického 
jazyka probíhala také v okolí školní budovy, kdy se žáci seznamovali 
se slovíčky, která se pojí ke školní budově, zahradě a všemu, co je  
s nimi spojeno. Dále se mohli podívat, jak vypadají semínka zeleniny 
a polních plodin a následně je určovat na připravených vzorkovnicích. 
Učili se také pod novou školní pergolou. Mezi jídelnou a novou bu-
dovou se prošli po stezce bosýma nohama, která se jim velmi líbila. 
Je tvořena různými přírodními materiály – kamínky, sláma, dřevěná 
štěpka, polena, větší kameny, písek, štěrk, dřevité hobliny, hlína, šišky 
jehličnatých stromů, cihly.

Ve fyzice žáci 9. ročníku pomocí aplikace na školních tabletech 
pozorovali hvězdy a souhvězdí, planety a Slunce. I když si nejdříve 
asi mysleli, že se paní učitelka zbláznila, přesto byli velmi překvapeni, 

co všechno lze vleže vidět na obloze. Jak se dá dorozumívat jinak,  
si vyzkoušeli žáci 8. ročníku ve fyzice, kdy si sdělovali informace 
pomocí nitkového telefonu nebo si zahráli na tichou poštu. Zajímavé 
bylo měření hluku pomocí hlukoměru. Ve výchově ke zdraví si žáci 
připravili salát k obědu z hlávkového salátu, který jsme vypěstovali 
na školní zahradě.

Během dne nám přálo počasí, a tak jsme si užili krásný slunečný 
den mimo školní lavice.

Ing. Radka Zdražilová

Již dva roky se vedení školy snaží najít financování na výměnné 
pobyty žáků škol. Chtěli bychom tak navázat na partnerství se slo-
venskou školou v J.V. Šimka v Žitavanech ze 70. a 80. let 20. století.  
Po dobu tří školních let stráví několik žáků, kteří zvítězí ve školní sou-
těži Česko-Slovensko, týden v hostitelských rodinách na Slovensku, 
kde budou také týden navštěvovat partnerskou školu. Jejich slovenští 
spolužáci jim poté návštěvu oplatí. Cílem je společné poznávání krás 
České a Slovenské republiky.

Mgr. Jana Teriaki
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Škola získala dotaci z OP VVV  
tzv. šablony

Nabídka zájmových kroužků 
je na ZŠ opravdu bohatá

Larp v 8. třídách

Den otevřených dveří byl plný zábavy

Rok se s rokem sešel a Základní škola Morkovice opět otevřela 
zájemcům své dveře. Ve čtvrtek 1. června se uskutečnil Den otevře-
ných dveří, na nějž mohli zavítat současní i bývalí žáci a učitelé, rodiče  
a další rodinní příslušníci dětí, které školu navštěvují, ale i ti, jež 
zajímá, jak to na škole vypadá.

Akce se konala v dopoledních i odpoledních hodinách. Zatímco 
ráno za námi do školy zavítaly děti z Mateřských škol v Morkovicích 
a Pornicích, odpoledne již patřilo starším návštěvníkům. Ti se mohli 
těšit na opravdu bohatý program, který si pro ně připravili zaměst-
nanci školy, žáci i odborníci.

Dopolední program byl určen především dětem, neboť první 
červnový den patří právě jim. A tak se mohly dozvědět zajímavé in-
formace o zahradničení, o tom, jak se vyrábí med a jak pracují včelky, 
zastřílely si ze vzduchovky, poznávaly rostliny a zvířata, zahrály si na 
archeology, podívaly se na pověst o Libuši, mohly si nechat namalovat 
na obličej a také se něco dozvěděly o roubování stromků.

Odpolední program byl zahájen oficiálně v 15 hodin, kdy se začali 
scházet první zájemci o workshopy, přednášky, taneční vystoupení. 
Ještě před tím se konalo v jídelně setkání učitelů se starostou Morko-
vic, Pavlem Horákem, který společně s paní ředitelkou Janou Teriaki 
předal ocenění bývalému panu učiteli Jančekovi, za jeho celoživotní 
práci a také třem žákům naší školy, kteří uspěli v anketě S andělem  
v srdci. Následovalo vystoupení tanečního kroužku pod vedením paní 
učitelky Hany Michové, které si nenechala ujít řada rodičů.

Pak už na všechny čekaly zajímavé workshopy – výtvarný, kte-
rého se ujala paní učitelka Jana Barnetová a paní asistentka Vlasta 
Beerkensová. Děti si v rámci něj vyzkoušely různé výtvarné techniky, 
mohly si nechat namalovat na památku obrázek na obličej nebo ruku. 
Pan učitel Zdeněk Zaoral se opět ujal chemických pokusů, které děti 
vždy velmi nadchnou a velice baví. Jak to chodí na zahradě, vysvětlila 
paní učitelka Radka Zdražilová. Ekologické aktivity neměl na starosti 
nikdo jiný, než pan učitel Bronislav Mich. V učebně dějepisu bylo  
k vidění loutkové divadlo o kněžně Libuši a také si zde mohli zájemci 
vyzkoušet práci s měděným drátkem, rozluštit hieroglyfy nebo si 
vykopat jako archeolog kostičku, korálek, náramek apod. Nechyběl 
také pohyb. V tělocvičně vyrostla pod dohledem paní učitelky Lenky 
Foltýnové, Hany Vybíralové a Hany Michové překážková dráha, kde 
se děti dosytnosti vyřádily. Na školní zahradě si pak mohly opéct 
špekáček. Přípravy se ujala paní asistentka Alena Večerková a paní 
učitelka Dana Derková.

Den otevřených dveří spojený se Dnem dětí se vydařil. Rodiče tak 
měli možnost vidět, kam jejich dítě denně chodí, jak jsou vybavené  
a vyzdobené třídy, co vše jejich děti dovedou a jak jsou šikovné. Navíc 
pro ně byla uspořádána beseda na téma Vliv rodiny na školní úspěš-
nost žáků vedenou PaedDr. Mgr. Hanu Paštekovou Rupertovou. Tato 
beseda se konala pod záštitou organizace Člověk v tísni.

Poděkování patří všem, kteří se na organizaci tohoto dne podíleli. 
Učitelům, žákům, panu Brňovjakovi, panu Vladimíru Blešovi, panu 
Konečnému a Lesům ČR a PaedDr. Mgr. Haně Paštekové Rupertové.  
Za finanční podporu děkujeme Místní akční skupině Hříběcí hory, 
která se podílí na rozvoji území a také sdružuje mikroregiony Kory-
čansko-Zdounecko, Morkovsko, Kroměřížsko a Chřiby.

Mgr. Eva Bánská

Naše škola získala dotaci zhruba milion korun na realizaci 
projektu „Spolu to dokážeme“. V rámci tří let tak budeme moci na 
naší škole podpořit čtenářskou gramotnost žáků, školní poradenství  
a pokračovat v poskytování pomoci v sociální oblasti.

Mgr. Jana Teriaki

Také v novém školním roce 2017/2018 se mohou těšit žáci naší 
školy na opravdu pestrou nabídku zájmových kroužků. Pro děti z prv-
ního stupně jsou k dispozici kroužky – dyslektický, logopedický, ty jsou 
na doporučení učitele. Ze sportovních pak fotbal pro pokročilé i pro 
začátečníky, florbal, sportovní kroužek, gymnastika, z pohybových jsou 
nabízeny ještě taneční kroužky pro mladší a starší děti a nově dance. 
Pro ty tvořivější se otevírá kroužek kreativní a výtvarný a také velmi 
oblíbený keramický. Pro žáky prvního stupně je v nabídce ještě pokuso-
hraní, zdravotní kroužek pro mladší, READ. Děti z druhého stupně se 
pak mohou těšit na zdravotní kroužek pro starší, přípravu na olympiádu 
z anglického jazyka, zeměpisný kroužek, volejbalový kroužek, florbal, 
lukostřelbu, historie může být i zábava, tvorbu internetových stránek, 
elektrotechnický, rybářský či šachy. Již stálicemi jsou školní časopis, 
sboreček, multikulturní kroužek a divadelní kroužek. 

Pokud Vás některý kroužek zaujal, můžete své dítě přihlásit při-
hlášky odeslané na e-mailovou adresu alena.vecerkova@zsmorkovice.cz.

Kroužky rybářský, zdravotnický a šachy nejsou organizované ško-
lou. Na tyto kroužky, se proto žáci přihlašují přímo u jejich vedoucích 
a informujte se o termínu konání.

ZŠ Morkovice

Ve dnech 13. a 14. června se žáci 8. tříd zúčastnili tzv. larpu. Larp (live 
action role-playing) je rolová hra, která spojuje prvky divadla a sportu.

Během larpu si jeho hráči rozdělí role postav fiktivního příběhu - 
historického eposu, detektivky ze současnosti, sci-fi či něčeho jiného. 
Tyto role pak hrají herci v divadle a společně rozvíjejí příběh a vztahy 
mezi svými postavami. Hráči ve hře nosí kostýmy, aby podpořili iluzi 
jiné reality, do které se ve hře vydali. Larp je příběh, ve kterém není 
nic definitivně dáno. Je to chvíle aktivně strávená v jiných světech.

Možnost vyzkoušet si tyto hry vznikla díky projektu „Way to live“ 
podpořených programem Erasmus+.

PhDr. Jakub Forýtek
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Poznávací zájezd do Londýna

Základní škola Morkovice zorganizovala 
ve dnech 23. - 28. května 2017 poznávací 
zájezd do Londýna. Celkem se zúčastnilo 
13 dětí a 7 dospělých. Děti byly hlavně zvě-
davé na to, jak to funguje v tamější škole, 
jaké bude ubytování v rodinách, co dostanou  
k večeři a jestli se vůbec domluví. Dospělé 
zase zajímalo, jestli víc než 20 hodin cesty je 
vůbec zvládnutelné, jak je to s tím anglickým 
počasím, jestli jejich očekávání předčí realitu 
a všechna bájná místa budou tak úžasná, jak 
se o nich mluví.

A tak jsme se vydali na cestu. V úterý  
v 7 hodin ráno jsme se zabydleli v přistave-
ném autobuse a vyrazili směr Praha – Ruzyně. 
Tam jsme nabrali žáky a učitele ZŠ Ruzyně, 
naši paní průvodkyni Vlaďku a dva báječ-
né řidiče, kteří se také zasloužili o plynulý  
a klidný průběh celého zájezdu.

Přes hranice s Německem jsme přejeli 
kolem 14. hodiny a věděli jsme, že Německo 
na dalších 10 hodin neopustíme. Po průjezdu 
kolem největšího letiště ve Frankfurtu byl 
nejvyšší čas se připravit na noc. Vytáhli jsme 
polštářky a deky a na dobře viditelné místo 
nachystali naše pasy, protože velmi brzo ráno 
jsme měli projít celní prohlídkou a nalodit se 
na trajekt.

Trajektem jsme ve 4 hodiny ráno dopluli 
do přístavu v anglickém Doveru. Mlha a tma 
nám, bohužel, nedopřály vidět ty slavné kří-
dové útesy, ale my jsme se už těšili na blížící 
se Londýn a na to, že budeme moci protáh-
nout naše ztuhlá těla chůzí a obdivovat krásy 
tohoto velkoměsta.

Druhý den naší cesty jsme tedy začínali 
a končili na Greenwichi. To je to místo, kde 
se nachází nultý poledník. Vyzkoušeli jsme 
si, jaké to je stát jednou nohou na východě 
a druhou na západě. To už bylo kolem 10. 
hodiny ráno, slunce hřálo víc, než je v této 
zemi zvykem, a tak jsme byli rádi, že se mů-

žeme projít tunelem pod řekou Temží, který 
tam postavili proto, aby se mohli místní lidé 
dostat na druhou stranu i bez pomoci lodě. 
A než jsme lodí vypluli směrem ke známé-
mu mostu Tower Bridge, zastavili jsme se 
v námořním muzeu v Greenwichi, kde si 
mohli žáci zkusit řídit loď nebo poslat zprávu 
pomocí Morseovy abecedy.

Lodí jsme přejeli do historického centra 
a vstoupili do útrob mostu Tower Bridge, 
který nám skýtal nejednu zajímavost. Byla 
tu například prosklená podlaha, kterou bylo 
možné vidět hladinu řeky, nebo se po ní jen 
tak projít, což nebyl úplně příjemný zážitek, 
ale určitě za to stál. Následně jsme pak mohli, 
zejména hoši, v přilehlém muzeu obdivo-
vat všechna soukolí a převody, které slouží  
k otvírání mostu, aby mohla projet i vyšší loď.

Uteklo to jako voda a po občerstvení  
u bývalé věznice Tower a po vyslechnutí celé 
řady zajímavých příběhů z anglické historie 
jsme se vraceli lodí zpět do Greenwiche. Tam 
už na nás čekal náš autobus a my jsme se 
poprvé rozjeli do anglických rodin – každý 
se trošku bál, jaké to vůbec bude, ale všichni 
jsme se už těšili, že se konečně v klidu najíme 
a vyspíme.

Třetí den ráno jsme se dozvěděli, že 
ubytování je v pořádku a jídlo víc než uchá-
zející, což nás naladilo do dalšího krásného 
dne. Žáci naší školy zahájili tento den dvou-
hodinovou návštěvou místní školy, kde si 
měli procvičit konverzaci s rodilým mluvčím 
a zjistit, jak to vlastně v té anglické škole 
funguje. Pak jsme měli namířeno na bariéry 
na Temži,ale tam nás v rámci bezpečnostního 
opatření „stupeň 6“ vůbec nepustili. Provedli 
jsme tedy okružní jízdu Londýnem, kde jsme 
si mohli znovu téměř sáhnout na všechny 
symboly Londýna - parlament s Big Benem, 
Westminsterské opatství, budovu bezpeč-
nostní složky MI6 atd.

Kolem Hyde Parku jsme dojeli až do 
našeho cíle - Muzea voskových figurín Mada-
me Tussauds. Tady jsme strávili dvě hodiny  
a pěkně si to užili. Ještě jsme stihli proběh-
nout okolo muzea Sherlocka Holmese a přes 
Piccadilly Circus a Trafalgarské náměstí jsme 
se pomalu prokousávali ucpaným velkoměs-
tem směrem k ubytování.

Čtvrtý den jsme se toulali anglickým ven-
kovem. Viděli jsme „velkého muže“ na kopci 
ve Wilmingtonu, pašeráckou říčku, spoustu 
oveček a nádherné anglické vesničky a zahrady. 
Prošli jsme se po křídových útesech, poobědvali 
na pláži u „Seven Sisters“ a pokračovali dále na 
západ až do proslulého Brightonu. Tady jsme  
v „Sealife Centru“ pozdravili a prozkoumali 
snad všechny obyvatele moře a pak jsme se 
konečně dočkali nákupů v tom známém Pri-
marku. Na pláži pod slavným „Brighton Pier“ 
jsme ještě ochutnali oblíbené „Fish&Chips“  
a byl tak akorát čas na zpáteční cestu do našich 
adoptivních rodin na večeři a poslední pořád-
nou noc před návratem do Morkovic.

Pátý den jsme opět trávili v Londýně. 
Ráno nás přivítalo sluníčko a my jsme si 
užívali nádherný výhled z kabinky slavného 
„London Eye“. Poté jsme se přesunuli do St. 
James´s parku, kde jsme posvačili. Po svačin-
ce nás čekala další trasa, samozřejmě pěšky. 
Takže jsme vyrazili směr Piccadilly Circus, 
kde jsme obdivovali sošku Amorka a dokou-
pili suvenýry v místním obchůdku. Kolem 
obědu jsme zastavili na Leicester Square. Se 
svými obědovými balíčky jsme si sedli do trá-
vy v parku a pozorovali ten mumraj lidí okolo. 
Kdo nechtěl odpočívat, mohl nahlédnout do 
M&M´s obchodu, nebo muzea Lega, nebo se 
projít čínskou čtvrtí.

Před nástupem do autobusu jsme ještě 
zvládli navštívit britskou národní galerii, 
projít si Trafalgarské náměstí, pěkně z blízka 
si vyfotit Buckinghamský palác i s povola-
ným vojskem a prohlédnout budovy nového 
Scotland Yardu.

V sedm hodin večer jsme se rozloučili  
s Londýnem a rozjeli se k Doveru. Po desáté 
hodině večerní jsme se nalodili na trajekt  
a tiše jsme pozorovali, jak v dáli mizí světla 
Británie a pomalu se blíží světélka z francouz-
ské strany. Cestu Německem jsme prospali  
a na Rozvadově jsme poobědvali teplé české 
jídlo. V Praze-Ruzyni jsme zanechali naši 
partnerskou školu. Tady nás opustila i naše 
paní průvodkyně, bez které jsme si ten výlet 
ani nedokázali představit a oba páni řidiči. 
Všem jsme společně poděkovali, zatleskali 
za výbornou práci a nabrali „čerstvého“ pana 
řidiče, který měl za úkol nás dovézt domů.

Vše vypadalo sluníčkově, jen ta cesta  
z Prahy do Morkovic se nám zdála nekonečná. 
Ale zvládli jsme to. Utrmácení, unavení, ale 
spokojení a plní zážitků jsme se přivítali se 
svými rodinami a s krásným pocitem na duši 
jsme se rozešli domů.

Mgr. Martina Ludíková
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Příměstské tábory na ZŠ Morkovice děti bavily

Z pohádky do pohádky se povedlo na jedničku

V loňském roce byla na Základní škole v Morkovicích zavedena 
tradice pořádání letních příměstských táborů. Zatímco o minulých 
letních prázdninách se otevřely pouze dva turnusy, letos jich bylo 
naplánováno celkem pět. Děti a jejich rodiče si tak mohli vybrat  
z opravdu pestré nabídky. Každý tábor byl orientován na jiné téma, ale 
všechny nabízely bohatý program v podobě řady her, celotáborových 
soutěží, sportovního a výtvarného vyžití. V plánu byly i procházky 
do okolí školy i Morkovic, návštěva zdejšího koupaliště a pobyt dětí 
na školní zahradě. Celkem se přihlásilo 46 dětí, přičemž zájem byl  
i v průběhu prázdnin. Spousta dětí se zúčastnila dvou i více táborů. 
Nejmladším bylo pět, nejstarším 12 let. 

První tábor V zemi faraonů, který vedla paní lektorka Jolana 
Churá a paní lektorka Nikola Cigánková, se uskutečnil v červenci. 
Děti se i zde rozhodně nenudily. Vyráběly si masky faraonů, trička 
se svou fotkou, sarkofágy a mnoho dalšího, co s tímto historickým 
obdobím souvisí. 

Týden na to se uskutečnil další tábor Vesmírná dobrodruž-
ství. Ten měly na starosti paní učitelky Monika Navrátilová a Eva 
Bánská. Jak již samotný název napovídá, vše se točilo kolem vesmíru, 
mimozemšťanů, vesmírných lodí apod. Hned první den si účastníci 
vyrobili táborové deníky, kam si zapisovali své dojmy z jednotlivých 
dnů, soutěží, akcí. Celý týden probíhala celotáborová hra ve sbírání 
ufonů, která pak byla dle věkových kategorií vyhodnocena a každý 
si odnesl pěkný dárek, diplom a účastnický list na památku. Děti se 
vyřádily nejen po stránce sportovní, ale také vědomostní i výtvarné. 
Zhotovovaly si vesmírné lodě, světelné meče či ufony. Poslední den 
je pak čekalo plnění sedmi nelehkých úkolů.

Následoval tábor s názvem Rychlé šípy, kde si děti pod vedením 
paní lektorky Jolany Churé a paní lektorky Lenky Oulehlové plnily 
bobříky odvahy. Každý den měly nové heslo, vyráběly si táborové de-
níky, chodily na bazén, dělaly si náramky přátelství, luštily morseovku 
a poslední den se uskutečnila bitva o vlajku.

Tímto však příměstské tábory zdaleka nekončily. V týdnu od 
14. do 18. srpna se na děti těšila paní lektorka Vlasta Beerkensová 
a paní lektorka Katka Pološinská s příměstským táborem Cesta 
kolem světa. Z dětí se stali malí cestovatelé, zlepšily si své znalosti 
a dovednosti při práci s mapou, vyráběly si vlajky, postavily si stan  
a to vše v doprovodu známého cestovatele Willyho Foga. 

V posledním týdnu prázdnin se uskutečnil i poslední příměstský 
tábor. Ten byl zaměřen na poznání kultur jednotlivých zemí světa. 
Každý den se děti dozvěděly nějakou zajímavost dané země a vyrobily 
si pro ně typickou věc. Zavítaly do Číny a Japonska, na prosluněnou 
Havaj, do Řecka, místa, kde vznikly olympijské hry, do Austrálie - 
vyzkoušely si, jak se skáče klokanům pomocí pytle nebo se podívaly 
na to, jak žili původní obyvatelé Ameriky - Indiáni. To vše nabídl 
tábor Cestou necestou s paní lektorkou Jolanou Churou a lektorkou 
Nikolou Cigánkovou.

Mgr. Eva Bánská

Z pohádky do pohádky, to je název akce, která se uskutečnila  
v areálu morkovské zámecké zahrady. Organizace akce, která proběhla 
v neděli 18. června, se ujali členové Rodičovské akademie při základní 
škole, z.s. a ZŠ Morkovice.

Několika týdenní práce, přípravy, vymýšlení disciplín, stanovišť, 
zařizování ze strany organizátorů, byli odměněni velmi vysokou účastí 
malých i velkých návštěvníků. S druhou hodinou odpolední se tak 
okolí zámku začalo pozvolna zaplňovat. Celkem bylo v zahradě zámku 
umístěno čtrnáct stanovišť, to patnácté pak byl cíl v areálu bývalého 
letního kina. Děti se s vervou pustily do plnění ; jednotlivých úkolů, 
které si pro ně pohádkové bytosti připravily. Hned při příchodu se 
setkaly s rytířem Vilémem Brtníkem z Brtníku a jeho dcerou Leon-
týnkou. Pomohly jim přestěhovat cihly na opravu hradu a zaházely si 
kroužky na meč. Jejich kroky pak vedly k Muchomůrce, která se zvě-
davě ptala na různé otázky. Dále je čekalo setkání s vílami, loupežníky, 
Vochomůrkou. Velmi žádaná byla projížďka s převozníky na loďce  
v místním jezírku, kam návštěvníky nasměrovala trojice víl. Hastrman 
vyzkoušel děti ze znalosti ryb a ježibaby u perníkové chaloupky lákaly 
na voňavé perníčky, které bylo možné si ozdobit dle vlastní fantazie. 
Ve sklepení zámku vyrostlo doupě čertů, na dvoře pak byla Popelka, 
Fiona, Shrek, Šípková Růženka s princem. Nechyběl také Pat a Mat, 
Rebelka s lučištníkem, či Anna a její sestra Elsa. A tak děti v průběhu 
odpoledne malovaly, stavěly, přebíraly hrách, čočku a fazole, vyráběly 
si růži, střílely z luku, čertům nechaly svůj otisk prstu.

Pokud všechna tato stanoviště děti obešly, čekala na ně v cíli 
sladká odměna. Připraveno bylo i malování na obličej, občerstvení, hry, 
hudba i bohatá tombola. Odpoledne plné zábavy, to byl první ročník 
akce Z pohádky do pohádky, který byl jedinečný i v tom, že se mohl 
uskutečnit v okolí zámku, které podtrhovalo pohádkovou atmosféru. 

Tímto patří velké poděkování majiteli zámku, jenž svolil s konáním 
akce právě zde. Jmenovitě je důležité poděkovat skupince umělců, 
kteří ozdobili dětem tváře krásnými obrázky, žákům a pedagogům 
školy, kteří se stali na jedno odpoledne pohádkovými bytostmi, 
rodičům z Rodičovské akademie a dalším, kteří nenechali nikoho  
o hladu ani žízni, panu Tichému za hudební doprovod, paní Churé za 
hry pro děti a moderování a všem, kteří přiložili ruku k dílu. Podě-
kování patří rovněž Technickým službám města Morkovice-Slížany, 
které nám dovezly kulisy a připravily areál letního kina a také městu 
Morkovice-Slížany za finanční podporu, z níž mohly být pořízeny 
pro děti hodnotné dary. O povedeném odpoledni a podvečeru svědčí 
vysoká účast, která byla příjemným překvapením.

Mgr. Eva Bánská
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Slavnostní pasování prvňáčku do čtenářského řádu

Květen a červen ve školní družině

Slavnostní rozloučení s deváťáky

Nový způsob podpory nadání formou úpravy učebního plánu na 2. stupni

V úterý 6. června se v sále bývalého kláštera v Morkovicích konalo 
slavnostní pasování prvňáčků do řádu čtenářského.

Každoroční akci, která se pravidelně koná na konci školního 
roku, si nenechala ujít spousta rodičů, prarodičů, tetiček, strýčků 
i sourozenců. Sál praskal ve švech. Slavnostní ceremoniál zahájilo 
vystoupení prvňáků, které pod vedením paní učitelky Hany Micho-
vé předvedli, co se od září naučili za tance. Jejich kulturní program 
sklidil zasloužený aplaus. Následovalo recitování básniček, které děti 
poctivě se svými třídními učitelkami Hanou Doleželovou a Zuzanou 
Křůmalovou, nacvičovaly. Pak již došlo k samotnému aktu pasová-
ní. Toho se ujali jejich patroni, žáci devátých tříd. Bylo to takové 
symbolické zakončení jejich roční starosti o své malé kamarády. Již 
v září jim pomáhali v šatnách, vodili je do třídy, připravovali pro ně 
zajímavé akce a také se na památku společně vyfotili. Každý pasovaný 
prvňáček poklekl na polštářek, dostal knížku a diplom, že je přijat 
do čtenářského řádu. Nakonec společná fotka, proslov paní ředitelky 
Jany Teriaki, která pochválila paní učitelky za to, jak naučily za těch 
pár měsíců děti číst.

Poděkování patří všem, kteří se podíleli na organizaci – devá-
ťákům, jejich třídním učitelům panu Miroslavu Koudelkovi a paní 
Janě Barnetové a paní učitelce Haně Michové za kulturní program.

Mgr. Eva Bánská

Od školního roku 2017/2018 si budou moci žáci 6. ročníků zvolit 
tři z devíti nabízených volitelných předmětů. V dalších ročnících pak 
budou mít nabídku ještě širší. Cílem je maximálně podpořit různost 
nadání a zájmů našich žáků a dát jim již v takto mladém věku mož-
nost se profilovat. Neméně důležitým cílem je dát žákům možnost 
vyrovnat své mezery v učivu formou cvičení z profilových předmětů.

Předměty nabízené jako volitelné pro 6. ročník ve školním roce 
2017/2018:     •  Seminář z českého jazyka a literatury

• Cvičení z jazyka českého
• Matematický seminář
• Cvičení z matematiky
• Seminář z anglického jazyka
• Cvičení z anglického jazyka
• Praktický přírodopis
• Dějepis zábavně a hravě
• Seminář z fyziky

Mgr. Jana Teriaki

V květnu jsme uspořádali celodružinovou soutěž ve slalomu na 
koloběžce, při níž si děti vyzkoušely své řidičské schopnosti. Jedno 
slunečné odpoledne nám na zahrádce zpříjemnil pan Marek Soldán  
s hudebním vystoupením „Písničková abeceda“. Děti většinu písniček 
znaly z družiny a tak mohly ve zpěvu pomáhat, čímž pana hudebníka 
velmi potěšily.

V červnu ke Dni dětí a na ukončení školního roku proběhlo  
v družině sportovní odpoledne, kde děti plnily úkoly na osmi stanovi-
štích a poté následovalo společné opékání špekáčků. Děti si akci užily, 
počasí nám přálo, účast byla hojná a bříška plná.

Antonie Hrušáková, 
vychovatelka školní družiny 

Po přijímacím řízení na střední školy jsme pomalu začali pře-
mýšlet o tom, jak bude vypadat naše rozloučení se školou. Vrcholem 
mělo být společné vystoupení obou tříd v retro stylu v sokolovně.

Po počátečním hledání, jaká role by komu vyhovovala, vzniklo 
představení, které se líbilo účinkujícím i obecenstvu - rodičům, 
příbuzným a známým. Hned úvodní „Kissáci“ roztleskali sál, diváci 
se „chytli“ a tak to šlo až do velkého finále. Chlapci a děvčata při ná-
cviku zjistili, že pokud se má dílo podařit, musí se spoléhat jeden na 
druhého, věřit, že každý bude včas na svém místě, že nespolehlivost 
jednoho pokazí úspěch všem. A to je pro mladého člověka chystajícího 
se do života zjištění k nezaplacení. Vznikla úžasná „parta správná“, 
na kterou budeme dlouho vzpomínat.

třídní učitelé 9. tříd
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MC SLUNÍČKO

Dne 4. 9. 2017 v 8 hodin zahajuje sezónu 2017/2018. Zdravíme 
všechny mamky a malé kamarády a kamarádky od narození do 3 let 
a zveme je do MC – Sluníčko.

Najdete nás v suterénu budovy ZŠ Morkovice, vchod ze dvora 
kolem domku Skácelových. Otevírací doba zůstává stejná: 
Pondělí 8 - 12 hodin – herna
Úterý 8 - 12 hodin – Klubíčko a 14.30 - 17.30 herna
Středa 8 - 12 hodin – Šikulka a    14.30 - 17.30 herna
Čtvrtek 8 - 12 hodin – Klubíčko
Pátek 8 - 12 hodin – herna
Herna – tj. libovolné hraní, zpívání
Klubíčko – cvičení s říkankami, tanečky
Šikulka – tvoření (malování, modelování, stříhání, kreslení, vykra-
jování, .....)                     Těší se na Vás teta Maruška, tel. 602 117 917

Do školy po nových schodech

Doba prázdnin je nejvhodnější k rekonstrukcím, stavbám  
a veškerým jiným opravám v interiéru i exteriéru školy. Také o le-
tošních prázdninách se tak ve škole budovalo o sto šest a výsledek 
je opravdu vidět. 

Po mnoha desetiletích došlo na rekonstrukci schodů u hlavního 
vchodu do budovy. Zlepšila se tak jejich bezpečnost, nově byl vy-
budován bezbariérový přístup, který se v průběhu podzimu dočká 
i zábradlí. Oprava byla možná díky finanční podpoře zřizovatele. 
Zakázku v nabídkovém řízení získala stavební firma pana Kroupy.

ZŠ Morkovice

Do nového školního roku tou správnou nohou

Dvouměsíční prázdniny utekly jako voda a my přivítali první 
školní den. Chodby školy, které byly přes prázdniny opuštěné, opět 
ožívají křikem, smíchem či jinými hlasitými projevy. Nový školní rok 
odstartoval v pondělí 4. září. Také letos se mohou žáci těšit vedle výuky 
i na projektové dny, sportovní soutěže, adventní jarmark, exkurze, 
besedy, spoustu kroužků a mnoho dalšího. Na současné deváťáky 
opět čekala starost o nejmenší spolužáky, která začala hned první 
den, kdy je přivítali, odvedli do tříd a předali jim malý dáreček na 
uvítanou. Patronát deváťáků nad prvňáčky se v minulých letech velmi 
osvědčil, a proto není důvod v něm i nadále nepokračovat. Prvňáčci 
si lépe zvyknou na chod školy a celého dne a deváťáci se jim stanou 
pomocníky, kteří jim ukážou, jak to zde chodí. Navíc po čtyřech le-
tech Základní škola Morkovice otevřela opět tři první třídy, do nichž 
nastoupilo dohromady 49 žáků. Těm přejeme do jejich nové životní 
etapy hodně štěstí a ať se jim ve škole líbí a daří. 

Mgr. Eva Bánská
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Jako každý rok prožili turisté z Morkovic 
první červencový týden v zajímavé oblasti Čes-
ké Republiky. Letos jsme vyjeli v počtu sedm-
nácti do Českého Středohoří. Ubytovaní jsme 
byli v královském městě Litoměřice, v hostelu 
U svatého Štěpána – bývalém teologickém 
konviktu. S ubytováním jsme byli spokojeni, 
přímo v objektu je i restaurace a minipivo-
var, což jsme vždy po vycházce velice ocenili  
a postupně ochutnali několik druhů místního 
piva. Kromě krásného města Litoměřic, které 
jsme si za týden pobytu prošli a prohlédli si 
místní pamětihodnosti, jsme navštívili také  
mnoho dalších zajímavých míst; několik nejza-
jímavějších bychom vám rádi krátce přiblížili. 

V Úštěku, malém městečku mezi Lito-
měřicemi a Českou Lípou, jsme obdivovali 
architekturu města, zvlášť tzv. Ptačí domky, 
což je unikátní soubor dřevěných přístavků 
přilepených na skalní stěně jako ptačí hnízda.

V Třebenicích jsme si prohlédli Muze-
um českého granátu, které nás zaujalo nejen 
krásnými exponáty, ale i tím, že je expozice in-
stalována v bývalém německém luteránském 
kostele. Mohli jsme si zde také zakoupit šperky 
s granáty nebo vlastnoručně najít malé granát-
ky v písku, který je na každou sezónu navezen 
z Podsedic, kde probíhá těžba granátů.

Z Třebenic jsme pokračovali na zříceninu 
hradu Hazmburk, který je nazýván králem 
Českého Středohoří a z dálky nám svou dvou-

Turisté z Morkovic navštívili České Středohoří

Druhý ročník kynologického závodu se vydařil

věžovou siluetou připomínal 
hrad Trosky, kde jsme byli před 
několika lety.

Také jsme navštívili Libo-
chovice, rodiště vědce J. E. Pur-
kyně. Prohlédli jsme si zdejší 
krásný zámek a zahrady.

Jeden den jsme věnovali 
výstupu na Středočeský olymp 
– horu Říp. Výškou není nijak 
veliký (459 m.n.m.), ale jeho 
velikost je jinde – je to srdce 
našeho národa.

Další den jsme vystou-
pali na nejvyšší horu České-
ho Středohoří – Milešovku (837 m.n.m.).  
Je to největrnější místo ČR, přezdívá se jí také 
Hromová hora. Nám ale ukázala vlídnou tvář 
a krásné výhledy – přírodovědec a cestovatel 
A. v. Humboldt tvrdil, že výhled z Milešovky 
je třetí nejkrásnější na světě. 

V Ústí nad Labem jsme se svezli i lanov-
kou – k výletnímu zámečku Větruše, z kterého 
je krásný rozhled na město. 

Dalším nezapomenutelným místem, kte-
ré jsme navštívili, byl Radobýl (399 m.n.m.) – 
čedičový vrch jen 3 km západně od Litoměřic. 
Část kopce je odtěžena, takže nemá na rozdíl 
od ostatních vrcholů Českého Středohoří 
pravidelný tvar. Jak jsme na vlastní oči zjistili, 
výhled z Radobýlu si nijak nezadá s výhledem 

z Milešovky. Tento překrásný výhled obdivo-
val i K. H. Mácha a právě odtud zahlédl požár 
města Litoměřice. Jak víme, běžel pomáhat 
hasit a to se mu stalo nakonec osudným.

Celý týden nás provázelo slunečné počasí, 
takže jsme mohli obdivovat nádhernou krajinu 
v tomto koutu České republiky. Nachodili jsme 
100 kilometrů bez puchýřů – jestli se nějaký 
našel, tak se s ním nikdo nechlubil.

Poděkování patří „našim Janičkám“ 
Janě st. a Janě ml. Dostálovým, které pod 
dohledem zkušeného člena naší organizace 
Františka Vrby naplánovaly trasy. 

Díky všem za pohodový týden. Zdrávi 
došli. 

Výbor KČT Morkovice

Na Hazmburku Společné foto na Lovoši

Výhled z Radobýlu na České Středohoří

V Morkovicích – Slížanech se v neděli 4.6.2017 v areálu Kynolo-
gického spolku Morkovice uskutečnil druhý ročník závodu O pohár 
starosty města Morkovic – Slížan. Celkem se závodu zúčastnilo 33 psů 
různých plemen, ve srovnání s předchozím ročníkem bylo o 11 psů 
více. Závodníci již nebyli pouze ze Zlínského kraje a blízkého okolí,  
ale přijeli i z Jihomoravského kraje, Moravskoslezského kraje a nejdál to 
měli z Vysočiny. Počasí celé akci dopřávalo slunečnou, občas polojasnou 
oblohu a celé závody se stihly ukončit těsně před bouřkou.

Soutěžilo se v disciplínách podle Národního zkušebního řádu 
pro sportovní kynologii a to v kategoriích ZZO, ZZO1, ZM a ZVV1.  
U všech disciplín se posuzovala poslušnost pouze u ZM a ZVV1 i obrany. 
V jednotlivých kategoriích pak zvítězili:
ZZO – Zuzana Juříčková, pes Dragonnier Gitaron (AUO)
ZZO1 – Ing. Iva Postavová, pes Agira (VK)
ZM – Jaroslav Matula, pes Aneta Sharmat (BOM)

ZVV1 – Zuzana Péčková, pes Centaurus Fidelis et Fortis (CHP)
kategorie Junior - Lukáš Šťastný, pes Lery (NO)
celkový vítěz závodu O pohár starosty Morkovic -Slížan – Zuzana Péčková

Všem vítězům ještě jednou srdečně gratulujeme a všem účastní-
kům děkujeme za krásnou podívanou, kterou nám prostřednictvím 
svých výkonů předvedli. 

Velké poděkování bych chtěla vyjádřit celému týmu Kynologické-
ho spolku Morkovice za organizaci, panu starostovi města Morkovice 
– Slížany Mgr.Pavlovi Horákovi, který si udělal čas na úvodní slovo. 
Městu Morkovice – Slížany za poháry a dále všem sponzorům, kteří 
ochotně přispěli různými vzorky a krmivy pro závodníky Vitakraft, 
MVDr. Šinová, MVDr. Mráček, Krmiva Hulín, Juko Petfood s.r.o..  
A v neposlední řadě také panu rozhodčímu Aloisovi Poučovi a skvělému 
figurantovi Marcelovi Marečkovi.

Děkujeme a na příštím ročníku zase NA VIDĚNOU! 
Bc. Lenka Štěpánková
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Krajský obranářský speciál – 1. ročník

V areálu Kynologického spolku Morkovice se v sobotu 26. 8. 2017 
konal 1. ročník závodu ve sportovních obranách. Soutěžilo se dle plat-
ného zkušebního řádu pro sportovní kynologii a to v kategoriích ZM, 
ZVV1, SPr1, SPr2, SPr3. Vrcholem celé akce byla kategorie speciálních 
obran, kde se psi setkali se třemi situacemi, které normálně se svými 
psovody necvičí. První disciplínou bylo vyslání psa na tzv. revír, kde 
normálně podle zkušebního řádu vyštěkává figuranta za maketou, nyní 
jej měl najít a vyštěkat ve stanu. Dále měl závodící pes zadržet figuranta 
při výtržnosti pod párty stanem, kde figurant kladl odpor a snažil se 
psu v zadržení zabránit házením různých předmětů okolo sebe. A třetí 
disciplínou bylo zadržet utíkajícího figuranta přeskokem přes kartonové 
krabice. Někteří pejsci si krabice oběhli a figuranta zadrželi bez nějakých 
skoků, jiní skákali ukázkově, doslova jako komisař Rex ze známého 
televizního seriálu. Akce se nakonec z 24. přihlášených účastnilo 22. psů 
různých plemen, nejčastěji belgický ovčák malinois a německý ovčák, ale 
byl k vidění i boxer, dobrman a stafordšírský bulterier. Po celou dobu se 
bylo na co dívat a psi podávali nádherné výkony. Počasí bylo dopoledne 
k závodu vhodnější, odpoledne již sluneční paprsky dávaly závodníkům 
zabrat, ale všichni závod dokončili bez újmy. Na akci přišlo také několik 
diváků a i se závodníky bylo v areálu okolo 50ti lidí.

Za vydařenou akci bych chtěla poděkovat pomocníkům z našeho 
Kynologického spolku Morkovice, pomocníkům z Kynologickému 
spolku Chropyně, figurantovi Marcelovi Marečkovi, rozhodčímu 
Jaroslavu Matulovi, městu Morkovice – Slížany, Moravskoslezskému 

kynologickému svazu, chovatelské stanici Irit Bohemia, výrobcům 
krmiva pro psy Juko petfood s.r.o., Bardog, Vitakraft a v neposlední 
řadě také Lomidog – Bc. Bohuslava Šibalová.

Děkujeme všem účastníkům za krásnou sobotu a těšíme se na 
příští ročník!

Bc. Lenka Štěpánková
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Kluci a holky, pojďte hrát „fotbálek“!

ROZPIS ZBÝVAJÍCÍCH SOUTĚŽNÍCH UTKÁNÍ MUŽSTEV FC MORKOVICE, Z.S.

Milí rodiče, 
pokud máte doma syna nebo dceru ve 

věku od 4 let a chcete jim vyplnit volný čas 
nějakou smysluplnou pohybovou aktivitou na 
čerstvém vzduchu, máme pro vás jednu nabíd-
ku. Fotbalový klub Morkovice hledá nové děti, 
které by chtěly hrát fotbal. Nabízí jim možnost 
využívat krásný sportovní areál a sportovní halu 
v Morkovicích, také sportovní výstroj a výzbroj 
potřebnou k utkání i trénování. 

Děti máme rozděleny do několika oddílů. 
Nejmenší je školička pro děti do 7. let. Trénuje 
pod vedením pana Josefa Hrušáka. Dále máme 
dva oddíly přípravek. Mladší je pro děti ve věku 
od 7. do 8. let a starší od 9. do 10. let. Přípravky 
trénují pánové Zbyněk Kvinta, Miloslav Tesař  
a František Morong. S přípravou dětí pomáhají  
i někteří tatínkové a maminky. Tréninky školičky 
a přípravek probíhají za příznivého počasí na 
hřišti každou středu a pátek od 16,30 hodin. Přes 
zimní měsíce pak ve sportovní hale. Děti bývají za 
svou píli a úspěchy odměněny. Klub pro ně orga-
nizuje v prosinci Mikulášskou nadílku a v červnu 
zábavné odpoledne s překvapením a s dárky. 

Také starší děti se mohou přidat do našeho 
fotbalového kolektivu. I mezi žáky nebo doros-
tenci je rádi přivítáme. Naši trenéři žáků – pá-
nové Ivo Síleš a Mgr. Bronislav Mich, a trenéři 
dorostenců – Ing. Tomáš Hlaváček a Jiří Juřena, 
se společně s ostatními hráči těší na další posily 
do jejich týmu. 

Takže, stačí jen odložit mobily, tablety, 
opustit PC a přijít na hřiště mezi nás. Naučíte 
se něco nového, poznáte nové kamarády a nová 
místa. Užijete si spoustu legrace a zábavy.

Petr Jablunka 
prezident FC Morkovice, z.s.

Podzim 2017 – muži A

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

  8. So 23. 9. 2017 Velké Karlovice     V 15:30 12:30

  9. So 30. 9. 2017 Provodov     D 15:00 /

10. So 7. 10. 2017 Holešov     V 15:00 13:15

11. So 14. 10. 2017
Rožnov 
p. Radhoštěm

    D 15:00 /

12. Ne 22. 10. 2017 Štítná nad Vláří     V 14:30 12:00

Podzim 2017 – muži B

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

  8. Ne 24. 9.2017 Zlechov     V 10:00  8:15

  9. Ne   1. 10. 2017 Staré Město     D 15:00 /

10. Ne   8. 10. 2017 Slovácko B     V 15:00 13:15

11. Ne 15. 10. 2017 Újezdec     D 15:00 /

12. Ne 22. 10. 2017 Březolupy     V 14:30 12:45

13. Ne 29. 10. 2017 Havřice     D 14:30 /

Podzim 2017 – dorost

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

  8. So 23. 9. 2017 Prakšice     D 10:00 /

  9. Ne   1. 10. 2017 Kvasice     V 12:00 10:15

10. So   7. 10. 2017 Jarošov     D 10:00 /

11. So 14. 10. 2017 Dolní Němčí     V 12:30 10:30

12. So 21. 10. 2017 Šumice     D 10:00 /

13. Ne 29. 10. 2017 Koryčany     V 12:00 10:30
                   
Podzim 2017 – Žáci 
(začátky vždy 9:30 = starší, 11:15 = mladší)

Kolo den datum soupeř místo odjezd

  8. Ne 24. 9.2017 Slovácko dív.     D /

  5. Čt 28. 9. 2017 Napajedla     V 7:45

  9. So 30. 9. 2017 Kvasice     V 8:00

  1. Ne   8. 10. 2017 Strání     D /

  2. Ne 15. 10. 2017 Koryčany     D /

  3. So 21. 10. 2017 Hluk     V 8:00

  4. Ne 29. 10. 2017 Dolní Němčí     D /
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Letní soustředění mladých hasičů

Jednotka SDH Morkovice-Slížany má nový dopravní automobil

MORKOVSKÉ LVICE I LETOS BOJOVALY O STUPNĚ VÍTĚZŮ NA MČR DOROSTU 
V POŽÁRNÍM SPORTU

Letošní letní soustředění mladých hasičů se konalo v Ústřední ha-
sičské škole v Jánských Koupelích od 16. - 23. 7. 2017. Účast z řad dětí 
byla tentokrát vysoká. V etapové hře „Indijánskou stezkou“ bylo celkem 
31 dětí rozděleno do pěti kmenů, které celý týden mezi sebou bojovaly  
o nejlepší umístění v hrách s indiánskou tématikou (Indiánský kvíz, 
Kouřové signály, Konec hladu, …). Prvním úkolem kmenů bylo vymyslet 
název kmene, kmenový pokřik, nakreslit kmenová trička a vyrobit kme-
nový totem. Všichni se s úkoly statečně poprali, a tak na jeden týden se 
vedoucí „Kikoša“, „Šamale“ a „Nelešo“ setkávali na kmenových radách  
s „Haspači“, „Ostrými šípy“, „Masaji“, „Kašaky“ a „Rudokožci“. 

Počasí nám docela přálo a stihli jsme se vykoupat v řece a trávit hod-
ně času venku různými kolektivními hrami, ale i soutěžemi jednotlivců 
nebo kmenů. Zabavili jsme se střelbou ze vzduchovky, míčovými hrami, 
vycházkami, lezeckou stěnou, opakováním hasičských znalostí a doved-
ností. Mimo to jsme navštívili lanové centrum, které starším pro velkou 
bouřku bohužel nebylo souzeno. Při nepřízni počasí jsme si vyrobili lapače 
snů a zahráli si různé stolní a vědomostní hry. Nechyběla také tajuplná 
stezka odvahy „Po stopách starých indiánů“, která se dětem hodně líbila.

Celé soustředění vyvrcholilo v předposlední den, kdy byly vyhlášeny 
výsledky jak z etapové hry, tak z celoročního bodování jednotlivců, a nej-

lepšího střelce (vzduchovka, šipky, plechovky). Samotný večer byl ukončen 
ohněm, povídáním o soustředění a balením. Poslední den na nás všechny 
čekalo jen uklízení a cesta domů.

Děkujeme Městu Morkovice-Slížany za finanční přispění na tuto akci.
Kristina Krejčí, starostka SDH Morkovice

Dne 5. srpna 2017, při příležitosti oslav 130. výročí založení sboru, 
si jednotka SDH Morkovice-Slížany převzala a také nechala požehnat 
nový dopravní automobil Fiat Ducato 2,3 Combinato HH2 150 E6. Jeho 
dodavatelem je společnost PROFI AUTO CZ a.s.  

Celková cena vozidla 927.184,-Kč byla financována z dotace Minis-
terstva vnitra - Generálního ředitelství HZS ČR ve výši 450.000,- Kč dále 
z dotace ze Zlínského kraje ve výši 231.796,- Kč a zbylá část z rozpočtu 
Města Morkovice-Slížany ve výši 245.388,- Kč.

Devítimístný automobil splňuje požadavky stanovené vyhláškou 
č. 35/2007 Sb., o technických podmínkách požární techniky, ve znění 
vyhlášky č. 53/2010 Sb. v provedení základním s označením DA - L1Z. 
Jeho max. výkon motoru činí 150 kW a má manuální šestistupňovou 
převodovkou. Je vybaven analogovou radiovou stanicí Motorola, dvěma 
požárními světlomety a osvětlením prostoru okolo DA, klimatizační jed-
notkou s druhým výměníkem topení umístěným v prostoru druhé a třetí 
řady sedadel, autorádiem, zásuvkami, zvláštním výstražným zařízením 
typu „rampa“ pro výstražné světlo modré barvy a reprodukci mluveného 
slova, oranžovým blikajícím světlem na zadní straně nástavby, tažným 
zařízením typu ISO-50X, střešním nosičem s žebříkem a dalším nutným 
vybavením pro řešení mimořádných událostí. Zavazadlový prostor je 
přístupný dveřmi ze zadní strany karoserie a umožňuje uložení zavazadel 

v počtu shodném s počtem sedadel. Pro barevnou úpravu automobilu byla 
použita bílá barva RAL 9003 a červená barva RAL 3000.

Na nový dopravní automobil hasiči čekali už dlouho. Jelikož doslu-
hující DA Avie už není tak spolehlivá, jsme moc rádi, že nový automobil 
dorazil právě včas. 

Děkujeme.
Kristina Krejčí, starostka SDH Morkovice

Mistrovství České republiky, tato tři slova vzbuzují spoustu emocí, 
radost, smutek, vzrušení, nervozitu, ale i obrovský respekt a úctu. Pro 
náš tým „Lvic z Morkovic“, letos ve složení Zuzany Žemžulové, Renáty 
Dopitové, Martiny Mazurové, Kamily Krejčí, Barbory Horáková, Terezy 
Hudečková, Kateřiny Borovičková a hostující Lucii Macháňové ze SDH 
Topolany byla čest se této nejvyšší soutěži účastnit.

Letošní MČR se konalo 4. - 5. 7. 2017 v našem krajském městě Zlíně. 
Už proto jsme se sem velmi těšily. Na stupně vítězů jsme podle krajských 
výsledků měly i letos, a proto jsme nic nenechaly náhodě a tvrdě trénovaly.

První závodní den tradičně patřil prezenci, přejímce nářadí, slav-
nostnímu nástupu, disciplíně běhu na 100 m s překážkami a znalostnímu 
testu. Ve „stovkách“ se letos našim děvčatům velmi zadařilo. Některé si 
zaběhly i osobní rekordy a celkový součtový čas 91,38 s znamenal nejen 
týmový rekord, ale také 1. místo v této disciplíně.  V hodnocení jednot-
livkyň děvčata dokonce obsadila všechna tři místa. Lucie Macháňová se 
umístila na 1. místě, Kamila Krejčí na 2. místě a Kateřina Borovičková 
na 3. místě. Znalostní test byl u nás také bez chyb, takže s prvním dnem 
jsme byly velmi spokojené. 

V neděli dopoledne dorostenky soutěžily ve štafetě 4×100 m. První 
pokus děvčata zaběhla za 65,16 s a z druhého si pro chybu odnášela N. 
Celkově to znamenalo krásné 3. místo v této disciplíně a průběžně stále 
1. místo. Konečné pořadí tedy rozhodla poslední disciplína, a to nejen pro 
nás, velmi obávaný požární útok, který bývá plný zvratů a nečekaných 
událostí. Velké obavy jsou hlavně z jednotné požární stříkačky, kterou 
sbory standardně nemají a také z nástřikových terčů, které už vytrestaly 
nejednoho zkušeného závodníka. Našim dorostenkám se vydařil lépe 
první pokus. 

Výsledný čas 30,14 s byl naším standardem. Našim blízkým sou-
peřkám se vůbec nevedlo, stále jsme byly na průběžném prvním místě, 
a proto jsme se zatajeným dechem čekaly do posledního útoku. Ten se 
stal pro nás osudný. Byl o pouhých šest setin rychlejší než náš a tím 
nás v požárním útoku odsunul na 6. místo. Celkově se pořadí hodně 
zamíchalo. My jsme měly shodný součet bodů s Pískovou Lhotou, ale 
jejich požární útok byl lepší, tudíž soutěž vyhrály. Naše dorostenky 
tak obsadily nádherné 2. místo a na 3. místě se umístily děvčata ze 
Střezimíře.   >
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Stolní tenis - rozlosování 2017/2018

OSLAVY K 130. VÝROČÍ ZALOŽENÍ SDH MORKOVICE

TJ Sokol Morkovice A - Krajská soutěž II. třídy

domácí - hosté datum začátek 
utkání

1. kolo Morkovice A - TJ Holešov C 16. 09. 17 17:00

2. kolo
ST AMON Kuno-
vice B

- Morkovice A 30. 09. 17 17:00

3. kolo TJ Rožnov p. R.   B - Morkovice A 01. 10. 17 10:30

4. kolo
TJ ST Bystřice 
p. Lopeníkem

- Morkovice A 14. 10. 17 17:00

5. kolo
ST AMON 
Kunovice C

- Morkovice A 15. 10. 17 10:30

6. kolo Morkovice A - TJ. Sokol Vsetín 28. 10. 17 17:00

7. kolo Morkovice A -
KST Dolní 
Němčí  D

29. 10. 17 10:30

8. kolo
SK Spartak 
Hulín B

- Morkovice A 11. 11. 17 17:00

9. kolo
TJ Sokol 
Mysločovice

- Morkovice A 12. 11. 17 10:30

10. kolo Morkovice A -
TJ Sokol 
Šarovy B

25. 11. 17 17:00

11. kolo Morkovice A - TJ Bojkovice 26. 11. 17 10:30

12. kolo TJ Holešov C - Morkovice A 09. 12. 17 17:00 
 

TJ Sokol Morkovice B - okresní přebor I. třídy

domácí - hosté datum začátek
utkání

1. kolo KST Cetechovice - Morkovice B 29. 09. 17 18:00

2. kolo Morkovice B -
Sokol Kostelec 
u Hol. A

6. 10. 217 18:00

3. kolo TJ Holešov D - Morkovice B 13. 10. 17 18:00

4. kolo Morkovice B -
TJ Bystřice 
p.H.  C

20. 10. 17 18:00

5. kolo Kroměříž B - Morkovice B 27. 10. 17 18:00

6. kolo Morkovice B - Hulín C 03. 11. 17 18:00

7. kolo KST Količín - Morkovice B 10. 11. 17 18:00

8. kolo Morkovice B - Lubná A 17. 11. 17 18:00

9. kolo TJ Holešov  E - Morkovice B 24. 11. 17 18:00

10. kolo Morkovice B -
TJ Bystřice
 p. H.  D

01. 12. 17 18:00

11. kolo Morkovice B - Hulín D 08. 12. 17 18:00

Sbor dobrovolných hasičů Morkovice
oznamuje občanům města, že
v SOBOTU 7. ŘÍJNA 2017

pořádá
SBĚR ELEKTRO ODPADU

(vyřazených elektrospotřebičů)
SBĚR KOVOVÉHO ODPADU

Elektro či kovový odpad prosím nachystejte až v sobotu ráno, 
těžší věci po domluvě vyneseme.

Dárcům děkují členové SDH.

Sobota 5. srpna 2017 byla pro dobrovolné hasiče dnem D. Na tento 
den totiž měli připraveny oslavy k 130. výročí založení Sboru dobro-
volných hasičů Morkovice. Hasičům už ovšem program začal v pátek 
4.8.2017 kdy, proběhla slavnostní výroční schůze, které se zúčastnili jak 
samotní členové, tak řada hostů a představitelů. Připomněla se historie 
a činnost sboru a také se za vykonanou činnost předávala členům různá 
ocenění a vyznamenání.

Sobotní program byl znám už měsíce předem a také byl naplněn. 
Dopoledne proběhl „Den otevřených dveří hasičské zbrojnice“, kdy si 
návštěvníci mohli prohlédnout celou zbrojnici, a to techniku od té skoro 
nejstarší až po tu současnou, a také spoustu trofejí, kronik, obrazů  
a činnost mládeže. Současně v kostele Sv. Jana Křtitele proběhla „Mše 
svatá“ s následným průvodem a poležením věnce u památníku na 
hřbitově. Dopolední program byl zpestřen neplánovaným skutečným 
výjezdem k mimořádné události - dopravní nehodě.

Odpolední program začal praktickými ukázkami hašení parní stří-
kačkou, simulovanou dopravní nehodou a představením hasičské pří-
pravky. Po té následovalo žehnání zrekonstruované hasičské zbrojnice  
a nového dopravního automobilu. Tradiční „Hasičský výlet“ byl tento-
krát zahájen vítáním sborů u hasičské zbrojnice a pokračoval slavnost-
ním průvodem na výletiště, tj. do areálu dětského hřiště, kde bylo pro 
návštěvníky připraveno bohaté občerstvení a tradiční soutěže (střelba 
ze vzduchovky, ruské kuželky, hod kroužkem a pro děti kolo štěstí). 
K tanci a poslechu po celou dobu hrála dechová kapela „Vlčnovjanka“. 
Celé oslavy byly ukončeny večerní zábavou s kapelou Expo&Pension.

Děkujeme Městu Morkovice-Slížany za finanční přispění a také 
všem návštěvníkům za účast na našich oslavách. Myslím si, že se nám 
akce vydařila a spousta z Vás si z bohatého programu měla co vybrat.

Kristina Krejčí
starostka SDH Morkovice

Závěr mistrovství patřil vyhlášení výsledků. Sice byly holky hodně 
zklamané, ale atmosféra jim vrátila úsměv na tvář. Byla to krásná po-
dívaná vidět „Morkovské lvice“ na stupních vítězů, právem si to také 
zasloužily. Nejen pro jejich píli, tvrdý trénink a oddanost, ale také pro 
jejich úžasné kamarádství a obrovskou týmovost. Mistrovství České 
republiky nám opět ukázalo, že se jedná o soutěž na opravdu vysoké 
úrovni, na kterou musí mít člověk hodně pevné nervy hlavně ze střída-

jících se emocí štěstí, smutku, pláče nebo trémy. Naše děvčata to ustála  
a my trenéři, já s Pavlem Krejčím, jsme rádi, že jsme u toho byli. Děkujeme 
všem fanouškům za podporu na místě samém, ale také těm co zůstali 
doma nejen u internetové televize. Vaše fandění nás vždy povzbudí, 
namotivuje a dodá spousty energie.

Kristina Krejčí, starostka
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CHYTRÝ DOMOVNÍ

BEZPEČNOSTNÍ SYSTÉM

Ochrání nejen před zloději, ale také před požárem, záplavou 
nebo únikem plynu. Kromě profesionálního zabezpečení nabízí 
i unikátní domovní automatizaci. Ovládejte dálkově svůj dům, 
chatu či firmu a využijte možnosti špičkové techniky naplno!

WWW.RMALARM.CZ

Zavolejte si 
o nezávaznou 

prohlídku
737 360 016

Revolučnímu systém ovládání - první alarm, kterému ihned 
porozumíte a nebudete se ho bát. Zvolte alarm vyvinutý pro lidi!
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• Prodej stavebního materiálu
• Prodej a rozvoz písků, drtí a okrasného kameniva 
 (velký výběr), mulčovací kůra
• Dovoz míchaného a zavlhlého betonu
• Rychlé a spolehlivé služby
• Akční nabídky zboží
• Možnost platit platební kartou na místě dodání zboží

602 702 200  Radek Suchomel - cenové nabídky
606 332 975  Jiří Suchomel - dispečer dopravy, 
objednávky
www.stavebniny-suchomel.cz
morkovice@stavebniny-suchomel.cz

LED – JAPA OIL, s.r.o.                                           www.led-japaoil.cz 
        DISTRIBUCE ZNAČKOVÝCH MAZIV 

VELKOOBCHOD - MALOOBCHOD 

Vážení zákazníci, přestože si ještě užíváte končícího léta, dovolte, abychom Vám již nyní 
nabídli zimní přípravky pro Váš vůz. Vybrat si můžete z široké nabídky nejen provozních náplní. Na základě 
letitých zkušeností jsme pro Vás připravili nejžádanější produkty pro začátek zimy za příznivé ceny. Tedy žádné 
nepříjemné překvapení v zimě a žádný ztracený čas strávený hledáním nejvýhodnější nabídky. 

PŘED ZIMOU I V ZIMĚ S NÁMI MŮŽETE POČÍTAT 
NABÍZÍME: 
• nemrznoucí směsi do 

ostřikovačů 
• nemrznoucí náplně do chladičů 

a topných systémů: 
o Antifreeze G48 
o Antifreeze G12+ 
o Antifreeze Maxi D 
o Antifreeze Eko 
o Decotherm (do topných systémů) 
o Decosolar (do solárních a topných 

systémů 

• rozmrazovače skel, zámků, dveří 
• silikon s houbičkou, sprej 
• aditiva – benzin, diesel – proti 

zamrznutí paliva 
• Non Pb aditiv pro bezolovnatý benzin 
• těsnění chladičů 
• lihový přípravek 
• destilovaná voda 
• Rychlý start – startovací sprej 
• autobaterie 

• Isol – ochranný přípravek na kontakty a el. 
součásti 

• sprej proti kunám 
• Rena – proti prokluzu klínových řemenů 
• přípravek na ochranu karoserie před solí 
• čistič skel 
• žárovky, zapalovací svíčky 
• autolano, trojúhelník 
• autolékárničky 
• řetězy, škrabky 

 

ŠIROKÝ SORTIMENT – BEZKONKURENČNÍ CENY – TECHNICKÁ PODPORA - DISTRIBUCE 
 
RÁDI VÁS PŘIVÍTÁME V NAŠÍ PRODEJNĚ: 
Morkovice, ul. Komenského - areál Agrodružstva – prodejna je v 1. patře nad vrátnicí 
Provozní doba:  pondělí - pátek   7.00 - 12.00   13.00 - 16.00        
Tel.: 573 370 470, 724 213 435, 602 747 429, 723 018 409, e-mail: obchod@led-japaoil.cz 
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se sídlem v Morkovicích a pobočkami ve Zdounkách a Kroměříži 
nabízí:          
• Výuku ŘO skupiny B
• Kondiční jízdy
• Školení referentských vozidel
• Výuku první pomoci 

Značka: Individuální přístup, trpělivost, vstřícnost 
a spokojenost zákazníků.

Termín, místo konání a cenu školení je možné domluvit předem. 
Jsem mobilní, flexibilní, technicky vybavená.

Učebna Morkovice
Sokolská 410 (Sokolovna)
Kontakt:  
mobil: 724 095 754, mail: info@autoskolatana.cz 
www.autoskolatana.cz

Autoškola 
„Táňa“                

ODVOZ A EKOLOGICKÁ 
LIKVIDACE

 AUTOVRAKŮ
Včetně vystavení dokladu o ekologické 

likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel.: 777 550 621, 608 749 219
Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 
autovrak vyplatíme

1 500,- Kč

Oznámení
Město Morkovice–Slížany připravuje 

nový kalendář na rok  2018

Nabídka dušičkové vazby
Dovolte, abychom Vám opět nabídli dušičkové vazby.

Kytice, věnce - za příznivé ceny.

Objednávky bereme od 25. září 2017 
od 8.00 - 17.00 hod i víkendy, 

nebo mobil  č. 607 559 159

Také prosíme občany, kteří by mohli nabídnout jehličnany, 
aby nás kontaktovali.

Děkujeme
Švirikovi, Kolaříkova 404, Morkovice-Slížany
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Největší 
zaměstnanecká
Zdravotní pojišťovna
ministerstva 
vnitra ČR nabízí:

Přihlásit se můžete z pohodlí 
domova na www.211.cz

Přihlásit se můžete do 30.9.2017

Zdraví jako vášeň

Jistotu pro vás a vaše blízké

Kartu života

 Slevy a výhody pro děti, studenty i dospělé 

Hustou síť pracovišť ZPMVČR 

Moderní e-komunikaci

Výhodné cestovní pojištění

Více jak 26 000 smluvních zdravotních zařízení po celé ČR


